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S T E N O G R A M 
 

4. Hitne sjednice Skupštine Kantona Sarajevo 
Održane u srijedu, 24.06.2015. godine, 

sa početkom rada u 10,00 sati 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 2

Predsjedavajući: 
Zamolio bih uvažene zastupnike da zauzmu svoja mjesta da krenemo sa radom. 
Prije nego otvorim hitnu sjednicu zamolio bih ubuduće vladu i premijera samo da se okvirno 
držimo zakazanog termina održavanja Skupštine. Hvala lijepo. 
 
Dame i gospodo, uvaženi poslanici, u skladu sa članom 65. Poslovnika Skupštine Kantona 
Sarajevo otvaram 4. Hitnu sjednicu Skupštine Kantona Sarajevo. Pozdravljam uvažene kolege i 
kolegice poslanike, članove Vlade i uvažene goste, kao i predstavnike medija koji prate rad 
današnje sjednice. Nadam se da će cijenjeni gledaoci Televizije Kantona Sarajevo sa pažnjom 
pratiti rad današnje Skupštine, te im upućujem pozdrave, a svima nama želim uspješan rad i 
ugodnu radnu atmosferu.  
Prema evidenciji Službe, sjednici prisustvuje 33 poslanika/zastupnika što je dovoljan broj za 
punovažan rad i odlučivanje. 
 
Izostanak sa ove sjednice opravdali su: Segmedina Srna Bajramović i Bibija Kerla.  

 
PRELAZIMO NA UTVRĐIVANJE DNEVNOG REDA DANAŠNJE SJEDNICE.  
 
Dana 18.06.2015.godine zaprimljen je zahtjev premijera Kantona Sarajevo za održavanje Hitne 
sjednice Skupštine Kantona Sarajevo. U zahtjevu se kao razlog  hitnosti navodi da mandati u 
skupštinama JKP i JP u Kantonu Sarajevo ističu 16.06 i 19.06. te je neophodno imenovati vršioce 
dužnosti predsjednika i članova skupština.  
Također, premijer predlaže da se uvrste još nekoliko tačaka vezanih za oblast obrazovanja, a što 
je vezano rokovima za početak nove školske godine. 
U skladu sa članom 71. Poslovnika konačnu odluku o utvrđivanju hitnog karaktera sjednice 
Skupštine donosi Kolegij Skupštine. 
Kolegij Skupštine je dana 19.06.2015.godine održao sjednicu i  podržao zahtjev za održavanje 
Hitne sjednice Skupštine, te utvrdio termin održavanja 4. Hitne sjednice Skupštine Kantona 
Sarajevo u srijedu 24.06.2015. godine sa početkom u 10,00 sati. 
 
Shodno naprijed navedenom, Prijedlog Dnevnog reda 4. Hitne sjednice Skupštine Kantona 
Sarajevo glasi: 

1. Prijedlozi odluka o razrješenju predsjednika i članova skupština KJKP, KJP i JP; 
2. Prijedlozi odluka o imenovanju vršioca dužnosti predsjednika i članova skupština KJKP, 

KJP i JP; 
3. Prijedlog odluke o davanju saglasnosti za osnivanje privatne srednje škole naziva: 

Privatna internacionalna gimnazija “Bloom”; 
4. Prijedlog odluke o neprihvatanju Ponude za preuzimanje udjela Termi Čatež d.d. Čatež u 

privrednom društvu Termalna rivijera Ilidža d.o.o. Sarajevo i Finansijskog potraživanja 
Termi Čatež d.d. Čatež prema privrednom društvu Termalna rivijera Ilidža d.o.o. 
Sarajevo; 

5. Prijedlog odluke o davanju ovlaštenja Ministru za boračka pitanja Kantona Sarajevo za 
potpis predugovora i ugovora o kupnji stanova u vlasništvo Kantona Sarajevo; 

6. Prijedlog odluke o izmjenama i dopunama Odluke o usvajanju Okvira za preseljenje i 
naknade za Projekt izgradnje gradskih saobraćajnica.  
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7. Izvještaj Ekspertne komisije Ministarstva za obrazovanje, nauku i mlade Kantona 
Sarajevo za davanje stručnog/ekspertnog mišljenja u vezi sa Elaboratom o osnivanju 
Pravnog fakulteta u okviru Internacionalnog univerziteta u Sarajevu; 

Molim poslanike/zastupnike  da se izjasne o Predloženom dnevnom redu. 
 
ZA JE GLASALO 33 POSLANIKA, PROTIV NIKO  I  SUZDRŽAN NIKO  
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA ZA 4. HITNU SJEDNICU SKUPŠTINE 
KANTONA SARAJEVO USVOJILA  DNEVNI RED, KAKO JE I PREDLOŽEN. 
 
Prelazimo na realizaciju tačke 1. 
 
AD – 1. 
 
PRIJEDLOZI ODLUKA O RAZRIJEŠENJU PREDSJEDNIKA I ČLANOVA 
SKUPŠTINA KJKP, KJP I JP 
 
Prijedloge odluka ste dobili u dopunskom materijalu. 
 
Predlažem da obavimo jedinstvenu raspravu o ovim prijedlozima odluka o razrješenju, kao i da se 
izjasnimo u paketu za sva razrješenja, a imenovanja ćemo u narednoj tačci vršiti pojedinačno za 
svaki JKP i JP. 

 
Molim poslanike da se izjasne o ovom prijedlogu . 
 
ZA JE GLASALO 32 POSLANIKA, PROTIV niko  I SUZDRŽAN jedan  
 
KONSTATUJEM DA SMO USVOJILI  OVAJ PRIJEDLOG. 
 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene. 
 
Premijer Elmedin Konaković: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem premijeru Konakoviću. Ima li pitanja? Hvala. Otvaram raspravu. Ukoliko se niko ne 
javlja za riječ. Samo razrješenje glasamo a poslije ćemo pojedinačno raspravu.  
 
Poslanik Adnan Solaković: 
Selam alejkum i dobro jutro. Kao prvo primjedbu da dam materijal ove prve dvije tačke smo 
dobili tek jutros. Ovo je jako neozbiljno ko je pripremao ovo od službi i da mi sada diskutujemo. 
SBB neće ovo podržati i nikada nije podržavao unazad pet godina. Inače postavljena i skidanja 
stranačkih članova od Skupština, NO i ostalo. No međutim, želim da dam primjedbu da je jako 
neozbiljno i da smo materijal tek sada dobili, jutros povodom ove dvije tačke. Mi nećemo glasati 
za ovo. Hvala lijepo. 
 
 
Poslanik Zvonko Marić: 
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Hvala predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne naravno i gledatelje pored televizijskih ekrana. 
Predsjedavajući na samom startu 45 minuta smo kasnili. Ako mislite da priskrbite naš respekt 
morate se potruditi osim opomene Vladi da to više u buduće ne prakticira da se pripremi sjednica 
na odgovarajući način. Ne smeta nama zastupnicima što smo mi čekali, nije to više ni 15 
akademskih minuta nego 45 minuta koje nisu ni akademske. Ali moramo izraziti određeno 
poštovanje prema gledateljima i građanima da bi i oni prema nama izrazili respekt. To je pod 1. 
pod 2 ja ne mogu da vjerujem da se ispravljaju tehničke greške ili kojekakve ovdje prijedlozi 
imena, pa pripremi se sjednica pa se onda sazove. To se podrazumijeva. Moramo poštovati te 
principe ako mislimo da radimo na kvalitetan način. Ja ne  znam kako je moguće da ove 
materijale dobijemo dan ili čak jutros. Imam osjećaj da je spisak imenovanja ljudi bio veća tajna 
nego što je to bila Šindlerova lista. Držalo se u većoj tajnosti i kako ćemo i na koji način mi ovdje 
da odlučujemo glasamo za nešto? Pa najbolje bi bilo da se vladajuća koalicija na odborima 
dogovorila o imenima i zamolila vas i to okačila na internet stranici Skupštine Kantona Sarajevo. 
To je neodgovorno i neprincipijelno. I sada mi treba da statiramo u ovome što se dešava. Pa 
zapravo to pokazuje sljedeće: da je vladajućoj koaliciji najvažnije podjela u javnim preduzećima 
funkcija i oko toga se najviše i spori očigledno i zato je ovo kašnjenje. To je za njih najvažnije. Ja 
ne mogu da vjerujem da su ovo reformski potezi. Kakva reforma. Znate šta bi bila korjenita 
reforma? Ja evo pitam, evo premijera kada počinju u jednom društvu reforme? Bogohulno je da 
ja kažem da krenemo od reforme da depolitizacija javnih poduzeća. To je bogohulno. Ali sve dok 
toga ne bude i ovakve stvari će se dešavati i ovakva neodgovornost - dakle što se tiče ove liste 
moglo se slobodno što se barem nas tiče okačiti na internet stranici, ja vjerujem da bi vi bili radi 
da to ustupite i da kažete ko su ti imenovani ljudi i jednostavno da se zapravo zna. Pazite jednu 
stvar, ja sam mislio da će to biti drugačije. Nevjerovatnu sklonost da se najviše posvećuje javnom 
sektoru tamo gdje se može se reći uglavnom najmanje radi. A ne realnom sektoru. O tome govori 
400 parafiskalnih nameta itd. koji guše poslovni život. To nije reforma. To mora se imati na umu 
jer evo znate li i jedno javno preduzeće kojem je vlast poslodavac da posluje pozitivno osim 
sarajevskih grobalja? Pa nema ga. A da ne govorim u realnom sektoru da ima poduzeće kojem je 
poslodavac vlast. To je problem jer poslovni život u ovom društvu nije u rukama poslovnog 
svijeta nego političkih luzera koji eto tako provode vrijeme i ja se pitam ko je godinama 
upravljao tim javnim poduzećima, klovnovi ili ljudi koji su obučeni za takvo nešto. Nisu 
proizveli gubitke ljudi koji su stručni za to. Nego diletanti. Prema tome mislim da definitivno ovo 
nije u redu što se radi na ovaj način i molim vas da barem uputite izvinjenje građanima što su 
čekali 45 minuta jer direktno od ovoga što mi ovdje odlučujemo i Vlada podsjećalo me na 
čekajućeg Godoa, taj način i mi smo ovdje gubili vrijeme i što znači da ova Skupština i ne treba 
jer ne poštuju oni ljudi koji bi trebali da to rade. Hvala. 
 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem uvaženom zastupniku Mariću. Ja ću dati jedno obavještenje. Materijal je jučer bio 
na web stranici u 14:30 sati za ovu hitnu sjednicu za Skupštinu. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Oprostite predsjedavajući, jel to po Poslovniku? Ja nisam namjerno htio da govorim da je to 
kršenje poslovnika. I da reklamiram određene članove Poslovnika. A to nije u redu. 
 
 
 
Predsjedavajući: 
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Samo još jedno obavještenje. Vaš predsjednik Kluba bio je na Kolegiju i tako je usvojio Kolegij i 
složio se Kolegij da može materijal ići na web stranicu i da se objavi prije početka Skupštine. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
A šta znači prije početka? Sat, dva, jedan dan?  
 
Predsjedavajući: 
Molim vas bez dobacivanja. Zahvaljujemo se uvaženom zastupniku Mariću. Da li se još neko 
javlja za diskusiju?  
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković. 
Gospodine predsjedavajući, bio sam na Kolegiju, to je tačno, to je moja dužnost kao 
predsjedavajućeg Kluba svog. No međutim da bude da smo se složili da bude dan, to nije bila 
priča o tome, ja se izvinjavam. Pisani materijal smo dobili tek jutros, molim lijepo. Prema tome, 
uzmite svoju odgovornost i nemojte molim vas sada prebacujete loptu da je neko kriv ovdje. 
Niste se držali poslovnika. Molim vas u buduće nemojte to sada ništa više. Hvala lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Hvala predsjedavajući. Pozdravljam sve prisutne i gledaoce koji prate ovu skupštinu. Ma evo ja 
sam htio reći samo da nije sporno, mislim da je dobro da se reaguje na vrijeme. Istiće mandat 
mnogim organima i treba tu nešto poduzeti na vrijeme. Ono što bih ja volio da čujem je na koji 
način se došlo do imena ljudi koji će obavljati funkciju vršioca dužnosti i koliko je meni poznato, 
ova imenovanja se vrše u skladu sa federalnim zakonom o vladinim, ministarskim i drugim 
imenovanjima i ono što mene malo na neki način čudi to je nacionalni sastav ljudi koji čine 
Skupštine, jer ovaj Zakon u članu 3 pod e kaže da bi bilo potrebno obezbjediti da i nacionalan 
struktura dakle tijela kojem se vrši imenovanje odražava strukturu građana i naroda BIH. 
Bukvalno tako i piše. I volio bih obrazloženje koliko se o tome vodilo računa, čak i da prihvatimo 
činjenicu da se radi o v.d. imenovanjima. Ono što ne bih voli da se desi kada dođe do stalnih 
imenovanja da se ne vodi računa o nečemu što je ustavna i zakonska obaveza. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem zastupniku Šućuru.   Ukoliko se više niko ne javlja za riječ zaključujem raspravu. 
dajem riječ premijeru Konakoviću. 
 
Premijer Elmedin Konaković: 
Bilo je nekoliko pitanja. Prije svega sve naravno u skladu sa procedurama i poslovnikom. Mi smo 
jutros, poštujući ovu Skupštinu mogli reći ispravite po jedno slovo ovo koje smo promašili. 
Hasanović – Masanović i umjesto Kenan – Kenana. I nismo, respektujući ovu Skupštinu imali 
smo hitnu sjednicu Vlade da proceduralno završimo onako kako Poslovnik i procedure kažu- zato 
ste ova tri dodatna materijala dobili malo kasnije. Jer su to greške koje su ustanovljene. Potpuno 
se slažem s kolegom Šućurom. Mi imamo stalni problem strukture stanovništva Kantona 
Sarajevo koja nije onakva kakva bi zadovoljavala i naše stavove o multietičnosti grada i Kantona 
Sarajevo i često dolazimo u situaciju niti se dovoljan broj ljudi prijavljuje na određene konkurse 
niti mi imamo priliku kada je riječ o usaglašavanju i struke i kompetencija i nadležnosti i 
nacionalnog sastava voditi procese onako kako bih ja personalno bio vrlo sretan da to bude odraz 
popisa 91 godine. I naravno o tome ćemo voditi računa kod imenovanja. I vodili smo računa. 
Imali smo tu raspravu na Vladi, ima i stenogram i zapisnici i ima da sada ljudima ne brojim ja s 
ove pozicije krvna zrnca, ima ljudi različitih nacionalnosti, opredjeljenja prijedloga za vršioce 
dužnosti. Tri su profitabilna preduzeća, oni se zovu RAD, oni se zovu Tržnice i oni se zovu 
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Pokop, kojima gazduje Kanton Sarajevo. I  bilo bi ih još da recimo mi Vlada i Skupština imamo 
malo hrabriji odnos, mi ćemo ga pokušati demonstrirati u nekim sferama tarifnih politika i bolje 
upravljačke strukture ovih komunalnih preduzeća kojim mi gazdujemo. I od 23 možete pitati sve 
ovo vladu, sve odluke koje mi donosimo od 23.03. ova imenovanja, ove procese mi ćemo na to 
vrlo rado odgovarati, nećemo se upuštati u neke političke rasprave. Dakle mi smo ovu proceduru 
doveli da se ne bi našli u situaciji u kojoj se ovaj dom nalazio nekoliko puta. A to je da isteknu 
mandati Skupština ili se razriješe a ne imenujemo druge i nove. Dakle, vrlo često i UO i NO, ako 
se sjećate u prošlom sazivu i Skupština JKP i JP smatram da su to bitni organi, i zato smo te 
procedure uradili hitno i brzo i naravno dali vrijeme od tri mjeseca da u stalne mandate 
imenujemo po procedurama ljude koji su kompetentni da u ime Skupštine Kantona Sarajevo vrše 
ta osnivačka prava. Zahvaljujem se.  
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem premijeru Konakoviću. 
 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOZIMA ODLUKA 
O RAZRJEŠENJU PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA KANTONALNIH 
JAVNIH KOMUNALNIH PREDUZEĆA I JAVNIH PREDUZEĆA I TO:  
 

1. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća "Rad" d.o.o. Sarajevo 

2. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća "Tržnice - pijace" d.o.o. Sarajevo; 

3. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća  "Sarajevogas" d.o.o. Sarajevo. 

4. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća  "Park" d.o.o. Sarajevo 

5. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća "Vodovod i kanalizacija" d.o.o. Sarajevo 

6. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća  "Toplane-Sarajevo" d.o.o. Sarajevo 

7. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća  "Pokop" d.o.o. Sarajevo 

8. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
komunalnog preduzeća "Gradski saobraćaj" d.o.o. Sarajevo 

9. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine JP „Televizija Kantona 
Sarajevo“ d.o.o. Sarajevo 

10. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
preduzeća za gospodarenje državnim šumama "Sarajevo-šume" d.o.o. Sarajevo 

11. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
preduzeća Centar “Skenderija” d.o.o. Sarajevo 

12. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
preduzeća "Kantonalna veterinarska stanica Sarajevo" d.o.o. Sarajevo 

13. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
preduzeća "ZOI'84" Olimpijski centar Sarajevo d.o.o. Sarajevo 

14. Prijedlog odluke o razrješenju predsjednika i članova Skupštine Kantonalnog javnog 
preduzeća "Poljoprivredno dobro Butmir" d.o.o. Sarajevo - Ilidža 

 
ZA JE GLASALO 25 POSLANIKA, PROTIV 7 I SUZDRŽANIH 1  
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KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKE  O RAZRJEŠENJU 
PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA OVIH KANTONALNIH JAVNIH 
KOMUNALNIH PREDUZEĆA I JAVNIH PREDUZEĆA.  
 
 
Tačka 2. 
 
AD – 2. 
 
PRIJEDLOZI ODLUKA O IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I 
ČLANOVA SKUPŠTINA KJKP, KJP I JP 
 
Prijedloge odluka ste dobili u dopunskom materijalu. Predlažem da o prijedlozima ovih odluka 
obavimo jedinstvenu raspravu, a izjašnjavanje pojedinačno. 

 
Molim poslanike da pristupe izjašnjavanju o ovom prijedlogu.  

 
ZA JE GLASALO 25 POSLANIKA, PROTIV 7 I SUZDRŽANIH 1.  

 
Konstatujem da smo usvojili ovaj prijedlog. 

 
Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne napomene. Ima li potrebe? Nema. Ima. 
 
Premijer Elmedin Konaković: 
Do imena se došlo kao i svaki put do sada na prijedlog Vlade Skupštini Kantona  Sarajevo. Iz 
resora prema Vladi, iz Vlade prema Skupštini Kantona Sarajevo. Kao i do sada uz određene 
konsultacije. Naravno to je procedura nama svima dobro poznata. Ovdje ne postoji niko ko nekad 
s nekim nije  bio u koaliciji. Ispravka krivog navoda, Naša stranka nije nikad ni s kim bila u 
koaliciji u ovom domu. 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem premijeru Konakoviću. Ima li pitanja? Pošto nema pitanja otvaram raspravu. 
  
Poslanik/zastupnik Sabina Ćudić: 
Pozdrav svima. Ja bih krenula od ovog vrlo važnog odgovora na pitanje zastupnika gdina Šućura 
gdje se kaže na prijedlog Vlade su predložena ova imena, uz osmijeh, je li, gdje nam naravno nije 
pojašnjenja procedura kojim se kriterijima vodila Vlada. Naravno da nam je jasno da predlaže 
Vlada. Naravno da sjedimo ovdje da raspravljamo te prijedloge Vlade, ali nam nije jasno kako su 
neki kriteriji kako su se neka imena našla na ovim spiskovima. Evo ja ću biti konkretna iako neću 
imenovati, neumjesno bi bilo imenovati ljude. Ali broj komisija u kojima se pojedini članovi 
nalaze,, odnosno predložena imena, kada se sastavi, pri tom i honorari kada se sastave, ne 
ostavlja im puno vremena da obavljaju svoje poslove u recimo Ministarstvu obrazovanja. Pa se 
tako imenuju pravni savjetnici iz ministarstva obrazovanja u odbore kanalizacije ili komunalne 
privrede itd. Što je vrlo indikativno jer ja se slažem sa premijerom i vladom da je komunalna 
politika, to smo naravno davno ustanovili na koljenima u Kantonu Sarajevo pa je vrlo 
interesantno da se naglašava važnost komunalne politike u Kanton Sarajevo i krize u kojoj se 
komunalna politika nalazi, odnosno komunalna preduzeća, a pri tom se imena bez obrazloženja, 
bez objašnjenja prioriteta predaju manje od 24 sata prije Skupštine bez potrebe Vlade da i ti jedno 
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od tih imena opravda. A kada smo kod imena, mislim da smo svi svjesni da je Naša stranka 
protiv rigidnog prebrojavanja kako sam premijer kaže krvnih zrnaca, ali postoje određene ustavne 
odredbe i ustavne odgovornosti kojih se mora držati i ova Vlada. Pa me interesuje koji su napori 
uložili da zadovolje i približno i ti jedan minimum. Paušalni pogled na spisak od 39 imena 
ukazuje na 38 imena iz jedne nacionalne skupine, što čini 98%. Bojim se da to nije slika Kantona 
Sarajevo odnosno da je i uz sve izmjene koje je Kanton Sarajevo na žalost pretrpio, ne možemo 
govoriti o 98%. Konačno, kada govorimo o datumima kada ovo  činimo, mislim da je ovo možda 
najvažnija stavka, premijer nam nudi objašnjenje da se radi o čekanju pravnog pojašnjenja o 
sukobu interesa, kako bi smo ušli u tzv. reformske procese imenovanjem ljudi iz Skupštine kao 
članove odbora ali je činjenica da je to pravno mišljenje bilo dostupno i prije tri mjeseca kada su 
se konkursi trebali raspisati za standardnu proceduru imenovanja novih odbora, a ne v.d. nema 
niti jednog razloga. Ova Vlada je formirana 31.03. o.g. sada smo na pragu jula mjeseca. Postojala 
je svaka mogućnost da se na sjednici već toj ili u aprilu raspišu konkursi za ova mjesta a bez 
potrebe da imenujemo ljude, referente iz ministarstava da sada mjesecima a u nekim slučajevima 
i godinama v.d sjede u kantonalnim institucijama onih institucija za koje je sam premijer i Vlada   
kažu da su na rubu egzistencije. 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Evo moja prethodnica je manje više rekla ono što sam i ja želio, samo još jedna dopuna. Meni je 
žao što je premijer konstatovao da od reforme na žalost nema ništa. To što su neke prakse do sada 
bile uobičajene ne znači da su bile dobre i pokazalo se da to nije dobro, i očekuje se, Vlada je 
najavila velike reforme, ali smo čuli jasno i glasno da od toga na žalost nema ništa. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem se uvaženom zastupniku Šućuru, ukoliko se niko više ne javlja za riječ. Ima uvaženi 
zastupnik Kozadra se javio za riječ. 
 
Poslanik/zastupnik Muhamed Kozadra: 
Zahvaljujem. Pozdravljam sve prisutne i ja bih ovdje zamolio kolege, zaista od 2006 godine 
imamo Zakon o komunalnim djelatnostima, imamo probleme koji se iz godine u godinu 
kumulirali, imali smo jedno vrijeme Vladu u funkciji Skupštine, kao odgovorno tijelo. I jedan od 
najkraćih puteva za upravljanje ovih preduzećima a. Mi znamo da po zakonu o JP pored uprave 
imamo NO, imamo skupštine. Kada se Vlada proglasila nenadležnom, odnosno u sukobu interesa 
da obavlja ovu funkciju. Imamo unutar JP odobre za reviziju, imamo odjele za reviziju koji su 
suportiraju, znači odjel suportiraju upravu a odobri suportiraju NO. i jako bi dobro zaista bilo da 
dođemo konačno do rješenja da li Vlada kao najbolji instrument i najodgovornija je tijelo koje bi 
trebalo da obavlja funkciju u svim JKP, s tim da se Vlada napada a s druge strane imamo 
Skupštine koje se imenuju i trebali bi da se imenuju na osnovu kriterija koji zadovoljavaju svako 
preduzeće ponaosob s aspekta struke i profesionalizma i koje bi trebali ovom tijelu Skupštini 
podnositi izvještaje a nikako Vlada. Ovdje se traži od Vlade odgovornost. Ja ću zamoliti Vladu i 
resornog ministra pravde odnosno da se dođe čim prije do tačnog i preciznog odgovora da li 
može Vlada da bude u funkciji JP jer ponavljam ponovo da je ovo najbolje rješenje. S druge 
strane uslijedila bi i promjena ovo što se traži reforma u svemu ovome, promjena Zakona o 
komunalnim djelatnostima. Svi znamo član 23. da svaka uprava od ovih preduzeća donese svoje 
planove onako kako to zahtijevaju pravila i procesi i ekonomska struka. Donesu svoja pravila sa 
svim elementima koji kažu pozitivno poslovanje. Zbog politika koje mi u ovoj Skupštini nikada 
nismo mogli usaglasiti i tarifnih politika prevashodno, ovdje je najveći problem je kod Toplana 
prema Sarajevo gasu, onda se to penje i na federalni nivo, BH gas i Energoinvest itd. Znači 
izmjenu tog zakona koji bi omogućio kada uprava podnese taj svoj finansijski plan i usvojimo ga, 
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odnosno Skupštine ga usvoje, ili ove kakve jesu ovdje, znači po tom planu bi trebali oni ponašati 
pa čak i cijenu kao sastavni dio elementa tog svog plana, trebali bi je primjenjivati. Ja da sam 
direktor ja bih ga primijenio na taj način bez obzira bil ova Skupština ili ne bi odobrila. Jer ako ga 
usvoji Skupština njegovo najveće tijelo onda mi nemamo pravo o tome raspravljati. Da bi stekli 
to pravo a i odgovornosti zatražili od nekoga ko je predsjednik Skupštine da on izlaže ovdje i 
brani i finansijski plan tog preduzeća a samim tim i izvještaje tih tijela koje jesu tamo. Ovdje je 
suprotno. Vladi se isporučuje, od Vlade se traži a Vlada ne može da upravlja jer je ova Skupština 
nadležna skupštinama JP a ne Vlada. Vlada je samo kao suport svemu tome gdje prosljeđuje te 
materijale koje mi razmatramo ovdje. Stoga bih vas ja zamolio zaista da u cilju reformskih 
procesa da se u ovom vremenu v.d. koji će se imenovati i ako se imenuju. Da se provedu 
konkursne procedure, i da se po kriterijima i pravilima izaberu stručni ljudi koji će i kako sam 
maloprije rekao ovdje odgovarati ovoj Skupštini  a ova Skupština će zauzimati stavove po osnovu 
promjena zakona koje bi trebalo da ta javna preduzeća dovedemo u sferu ekonomskog 
poslovanja. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Hvala predsjedavajući. Gospodine Kozadra lijepo je to što ste nas vi podsjetili da sve imamo 
pretpostavke od 2006 godine. Međutim ako to već imamo gdje su rezultati. Katastrofalni. Gdje je 
kontrola? Evo neka ima vlada sve ovlasti, ja ču prvi glasati za to. Ali dajte efikasnost da prođe 
sve to test realnosti. Znate, demagogija i patetika i sve to znate to je samo privremena anestezija. 
To prođe. Ali ovo je sve komirano i privredni život u kantonu Sarajevo i u kompletnom društvu 
itd. Ne vjerujem da se, evo premijer je rekao ne bih političke stvari da komentira i to mu se već 
nekoliko puta dešava, ali očigledno da bez političkog dogovora ovo neće ići. Definitivno i to je 
svima jasno. Ovo me vrlo zabrinjava. Ne možemo mi živjeti po modelu gospodine Kozadra iz 
2006 godine. Očigledno da nije nešto bilo u redu. I otuda insistiranje na reformama. Ako su 
reforme i opredjeljenja reformsko onda dajte da osjetimo te reforme konkretno. Jer pazite, to je 
vrlo zabrinjavajuće i frustrirajuće ako ćemo nastaviti da živimo po istom modelu onda nam se 
crno piše. A očigledno da to radimo. Jer ja neću sada da govorim na osobnom primjeru kada sam 
bio na TVSA na koji način se mijenjaju ljudi i na koji način se preuzima vlast u određenom 
preduzeću. Ja, i svi manje više znate da sam dugo godina bio hroničar mnogih nepodopština i 
današnjih aktuelnih političara i stupidnosti i svega. I doživio, osjetio na svojoj koži. Znate kako je 
izgledalo kada su došle koalicija SDA I SDP na vlast i kako je to izgledalo u TVSA. A znate šta 
se dešavalo, pa to je takav progon bio da je to nevjerovatno i ne bih sada želio o tome da 
govorim. I premijer Fikret Musić se više bavio uređivačkom politikom tada nego premijerskim 
poslom i ispostavilo se da jedino lošiji urednik bio nego što je obavljao premijersku dužnost. Pa 
gospodin Sipović pa svi operativci koji su došli i preuzeli vlast na taj način. Ne idite tim putem. 
To nije reforma, to su stari metodi, to su stari modeli koji nam neće sigurno donijeti dobro. Hvala 
vam.  
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem uvaženo zastupniku Mariću. Uvaženi zastupnik Kozadra jel replika? 
 
Poslanik/zastupnik Muhamed Kozadra replika: 
Kolega Mariću nemam namjeru vam replicirati u onom smislu kako ste vi to shvatili. Ja ovdje 
pozivam da su nekolike Vlade pokušale da izmijene ovu situaciju kakva jeste, čak 2008 je 
donešen, gotovo bio donešen Zakon o konsolidaciji da je i napravljena jedna široka analiza kod 
svih JKP, gdje je se pokušalo i sa izmjenom zakona o komunalnim djelatnostima. Doslovce da se 
socijalna politika izbaci iz javnih preduzeća i samim tim da se poslovanje vrši na osnovu svih 
ekonomskih parametara kod svih privrednih društava. Nije to bilo moguće. I u nekoliko navrata u 
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zadnjem mandatu je pokušalo da se privrede tarifna politika nekom kraju koja bi omogućila 
javnim preduzećima da posluju i da od uprava tražimo punu odgovornost. Znate ako mi i danas 
imamo sve to na sceni onda to ko je konstatovao da nema reformi i neće biti reformi ako ne 
budemo hrabro prišli ovim izmjenama i tražili samim tim iz ove sale skupštinske istjerali benefite 
koje mi dajemo ako mi usvajamo i nama nude JP svoje planove sa deficitima sa gubicima, onda 
moramo biti sposobni da to na određeni način kompenziramo iz budžeta. Budžeti nisu dostatni da 
to pokriju sve i samim tim ovo se mora uraditi sa nama ili bez nas. Znači nije bilo ćutanja i 
Skupština u prethodnom sazivu niti Vlada. Pokušavali smo da to razriješimo, nije se uspjelo 
upravo zbog sastava koji jesu radili ovdje. Stoga ako hoćete ovo shvatiti kao dodatno 
obrazloženje a ne repliku u pravom smislu. Hvala.  
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić: 
Hvala predsjedavajući. Gospodine Kozadra neću ni ja vama replicirati u klasičnom smislu ali 
vrijeme će pokazati istinitost i kompetenciju riječi svih i kroz buduće vrijeme koje će doći a 
sigurno i kroz događaje. Ja insistiram na toj odgovornosti od samog početka. Ali odgovornosti 
nema zato što je neko zakazao u procesu kontrole hrane, nabavke hrane i desilo se trovanje 200 
djece, dakle oko 200 djece onda mi nemamo šta da pričamo. Vidite koliko taj postupak traje. Da 
bi se utvrdilo ko je odgovoran jasno je. To se desilo pod krovom te ustanove, i zna se ko je prvi 
čovjek tu. Dakle, ja govorim o toj odgovornosti,zato smatram da će pokazati vrijeme. Hoće li 
potvrditi moje ili nečije druge riječi vrijeme i događaji koji slijede. I zato insistiramo na 
odgovornosti. Puno je odgovornosti. Je li važno. To je vrlo važno. A nekako se ovdje čulo mene 
ne interesira prošlost. Ne intreresira ni nas prošlost u tom smislu. Ali ako se na neki način poseže 
za odgovornošću onda je to već nešto. Znači jedan korak naprijed. Hvala predsjedavajući. 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem uvaženom zastupniku Mariću. Ukoliko se više niko ne javlja za riječ zaključujem 
raspravu. Premijer Konaković ima pojašnjenje. 
 
Premijer Elmedin Konaković: 
Nisam naravno rekao nema ništa od reformi, kolegi Šućuru, ispravka krivog navoda, nego sam 
rekao da je stanje sljedeće. Želju da Vlada našu želju da Vlada obnaša ulogu Skupština JKP i JP 
mi smo proceduralno izanalizirali kako to Zakon nalaže. Od CIKa smo dobili stav da nisu 
nadležni. Ta neka državna komisija koja sada valjda jeste ili nije nadležna da li postoji još uvijek 
nemamo nikakve konekcije niti ona funkcioniše. Sada je vrijeme u kom se Zakon može u ovom 
segmentu može tumačiti kako kome šta odgovara, a Zakon o sukobu interesa kaže da izabrani 
dužnosnik i zvaničnik ne može obnašati ulogu člana Skupštine.  Mi smo ponudili da to bude 
kolektivni organ jer ga Zakon u suštini prepoznaje ili ne prepoznaje. I kako to u pravu  biva, imali 
smo naravno i više stavova pravnika različitih. Ali smo se opredijelili da ni slučajno ne prekršimo 
Zakon. Dok i dalje ćemo se baviti na način kako gospodin Kozadra predlaže djelovanjem u tom 
pravcu da što prije, eventualno uspostavljanjem nekog tijela ili CIKa ili te komisije dobijemo 
možda zvaničan stav da može značiti da Vlada nije i od tog trenutka zagovarat ćemo taj model. 
Dakle, naravno da implementacija naših politika neće stati i u tome ćemo nadam se sarađivati na 
način da izaberemo najkvalitetnije ljude. Naši su parametri bili mi imamo CV ovih ljudi, nije 
praksa da se dostavljaju za vd, za sve one koji budu kandidati čak je dijelom i komisija za izbor i 
imenovanje dio ove procedure pa Skupština, imat ćete naravno i CV i imena i prezimena ljudi i 
njihove struke. Ovdje ima najviše ljudi tehničke struke. Ima ljudi s bogatim iskustvom ima bivših 
ministara. Nije to savjetnik iz ministarstva obrazovanja nego je to bivši ministar komunalne 
privrede, baš onaj koji je svoj životni vijek proveo ovdje i možda ponajbolje od sviju zna tu 
situaciju. E njega smo mi izabrali. U ti skupštinu, on se zove Abid Jusić,a  Abid Fejzić se zove 



 11

savjetnik iz obrazovanja. A ima pravnika po struci. Čovjek je pravnik. Ima i pravnika ovdje. 
Dakle,  uloga Skupštine nije isključivo tehnike ili stručne naravni. Jako puno ima akata koji se 
tamo donose, izmjena statuta odluka koje su pravne prirode. Ima veliki broj pravnika. Tako da 
smo o strukama mi vodili računa. Vodili smo računa i o nacionalnoj zastupljenosti. Ja ponavljam 
još jednom, nismo znali baš kako se ko izjasnio. Jer se može izjasniti i ovako i onako. Dakle, to 
je demokratsko pravo to znate, neki od vas znate kolegice Ćudić također zna da se  može čovjek 
izjasniti u jednom procesu na jedan u drugom na drugi način. I mi nismo tražili nacionalno 
izjašnjavanje ali smo istina pretpostavljali jer nam je bitno da taj nacionalni saziv bude onakav 
kakvo Sarajevo mi zagovaramo. Dakle na tom fonu ćemo mi voditi i naravno stimulisati ćemo i 
pozivati ćemo ljude na konkursima ne samo za Skupštine JKP nego imali smo istu takvu raspravu 
prekinuli smo prošlu sjednicu Vlade ugasili kamere da raspravimo za nas bitno pitanje zašto 
direktori škola uglavnom jesu gro Bošnjaci? Zato što je takav ambijent i grad u kojem mi živimo 
i stimulisali smo one koji su nebošnjaci ali naravno imaju kompetencije moraju imati zakonom 
propisane kvalifikacije. Teško je te dvije stvari usaglasiti ja se nadam da ćemo ih što prije 
usaglasiti da će što više biti takvih ljudi koji o Sarajevu šalju poruku onakvu kakvo ono jeste. 
Tako da mislim da eto sam dijelom odgovorio i na te dileme, ima ovdje ljudi koji se ne 
izjašnjavaju kao Bošnjaci i mislim da ih nema 98% Bošnjaka, nego je procenat veći nebošnjaka 
jer se imaju pravo izjasniti kako hoće u odnosu na trenutno stanje Kantona Sarajevo. Hvala. 
 
Predsjedavajući. 
Zahvaljujem premijeru Konakoviću. 
PRELAZIMO NA POJEDINAČNO IZJAŠNJAVANJE: 
 
1. 
Molim poslanike da pristupe  izjašnjavanju O PRIJEDLOGU  ODLUKE O IMENOVANJU 
VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA KANTONALNOG 
JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA  “RAD” D.O.O. SARAJEVO 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
2. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA 
KANTONALNOG JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA  “TRŽNICE-PIJACE” 
D.O.O. SARAJEVO 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN niko I PROTIV12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
 
3. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA 
KANTONALNOG JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA  “SARAJEVOGAS” D.O.O. 
SARAJEVO 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
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4. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA 
KANTONALNOG JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA  “PARK” D.O.O. 
SARAJEVO; 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
5. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA 
KANTONALNOG JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA“VODOVOD I 
KANALIZACIJA” D.O.O. SARAJEVO  
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
 
6. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA 
KANTONALNOG JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA“TOPLANE - SARAJEVO” 
D.O.O. SARAJEVO; 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
7. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINE 
KANTONALNOG JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA“POKOP” D.O.O. 
SARAJEVO  
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
 
8. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINA 
KANTONALNOG JAVNOG KOMUNALNOG PREDUZEĆA“GRADSKI SAOBRAĆAJ” 
D.O.O. SARAJEVO  
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
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9. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
IMENOVANJU VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINE 
JAVNOG PREDUZEĆA  “TELEVIZIJA KANTONA SARAJEVO” D.O.O. SARAJEVO  
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
10. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
POTVRĐIVANJU IMENOVANJA PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINE 
KANTONALNOG ŠUMSKOG PRIVREDNOG DRUŠTVA ZA GOSPODARENJE 
DRŽAVNIM ŠUMAMA „SARAJEVO-ŠUME“ D.O.O. SARAJEVO 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
11. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
POTVRĐIVANJU IMENOVANJA PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINE 
KANTONALNOG JAVNOG PREDUZEĆA  CENTAR “SKENDERIJA” D.O.O. 
SARAJEVO  
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
12. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
POTVRĐIVANJU IMENOVANJA PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINE 
KANTONALNOG JAVNOG PREDUZEĆA „KANTONALNA VETERINARSKA 
STANICA SARAJEVO 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 12. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
13. 
MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
POTVRĐIVANJU IMENOVANJA PREDSJEDNIKA I ČLANOVA SKUPŠTINE 
KANTONALNOG JAVNOG PREDUZEĆA “ZOI '84” OLIMPIJSKI CENTAR 
SARAJEVO D.O.O. SARAJEVO  
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 11. 
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
14. 
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MOLIM POSLANIKE DA PRISTUPE  IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU  ODLUKE O 
POTVRĐIVANJU IMENOVANJA VRŠIOCA DUŽNOSTI PREDSJEDNIKA I 
ČLANOVA SKUPŠTINE KANTONALNOG JAVNOG PREDUZEĆA  DD PD „BUTMIR“ 
ILIDŽA – SARAJEVO 
 
ZA JE GLASALO 20 POSLANIKA, SUZDRŽAN NIKO I PROTIV 11. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
Prelazimo na treću tačku dnevnog reda. 
 
AD – 3. 
 
PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU SAGLASNOSTI ZA OSNIVANJE PRIVATNE 
SREDNJE ŠKOLE NAZIVA: PRIVATNA INTERNACIONALNA GIMNAZIJA 
“BLOOM” 
 
Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. Molim predstavnika Predlagača da podnese 
uvodne napomene. 
 
Ministar Elvir Kazazović: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem ministru Kazazoviću. Ima li pitanja? Otvaram raspravu. Ukoliko se više niko ne 
javlja za riječ, zaključujem raspravu. 
 
MOLIM POSLANIKE DA  PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE O 
DAVANJU SAGLASNOSTI ZA OSNIVANJE PRIVATNE SREDNJE ŠKOLE NAZIVA: 
PRIVATNA INTERNACIONALNA GIMNAZIJA “BLOOM” 
 
ZA JE GLASAO 31 POSLANIK, PROTIV niko I SUZDRŽAN niko .  
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU O DAVANJU 
SAGLASNOSTI ZA OSNIVANJE PRIVATNE SREDNJE ŠKOLE NAZIVA: PRIVATNA 
INTERNACIONALNA GIMNAZIJA “BLOOM” 
 
 
Šef kluba SDA Mirza Čelik. Dajem pauzu od 15 minuta. Hvala vidimo se. 
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
Predsjedavajući: 
Molimo zastupnike da zauzmu svoja mjesta da krenemo sa radom. Prije nego krenemo sa 
četvrtom tačkom dnevnog reda, dajem na prijedlog pošto 4. tačku imamo neke prijedloge 
zaključaka koji se rade, pa ću staviti na glasanje da li se slažete da 4. tačka dnevnog reda 
PRIJEDLOG ODLUKE O NEPRIHVATANJU PONUDE ZA PREUZIMANJE UDJELA 
TERMI ČATEŽ D.D. ČATEŽ U PRIVREDNOM DRUŠTVU TERMALNA RIVIJERA ILIDŽA 
D.O.O. SARAJEVO I FINANSIJSKOG POTRAŽIVANJA TERMI ČATEŽ D.D. ČATEŽ 
PREMA PRIVREDNOM DRUŠTVU TERMALNA RIVIJERA ILIDŽA D.O.O. Sarajevo da se 
to stavi kao sedma tačka. Da zamjenimo, da se zadnja tačka dnevnog reda. Molim vas ja ću 
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staviti na glasanje. Dobro poštujem, slažem se. Sve u redu. Idemo sa radom. 
 
 
AD – 4. 

PRIJEDLOG ODLUKE O NEPRIHVATANJU PONUDE ZA PREUZIMANJE UDJELA 
TERMI ČATEŽ D.D. ČATEŽ U PRIVREDNOM DRUŠTVU TERMALNA RIVIJERA 
ILIDŽA D.O.O. SARAJEVO I FINANSIJSKOG POTRAŽIVANJA TERMI ČATEŽ D.D. 
ČATEŽ PREMA PRIVREDNOM DRUŠTVU TERMALNA RIVIJERA ILIDŽA D.O.O. 
SARAJEVO 
 
Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. Molim predstavnika Predlagača da podnese 
uvodne napomene. 
 
Ministar Muharem Šabić: UVODNO IZLAGANJE  
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem uvaženom ministru Šabiću. Ima li pitanja? 
 
Poslanik Goran Akšamija: 
Govori bez mikrofona. 
 
Predsjedavajući: 
Dajem pauzu od 15 minuta na zahtjev predsjednika. Bila je pauza. Samo malo, prva pauza je bila 
usaglašena sa šefovima klubova, pauza za ručak. Dajem pauzu od 15 minuta. Hvala. Na zahtjev 
zamjenika šefa Kluba DF-a dajem pauzu od 15 minuta. Hvala. 
 
NASTAVAK NAKON PAUZE 
 
 
Predsjedavajući: 
Na svoja mjesta i da krenemo sa radom. Hvala. Nastavljamo sa radom 4. tačke dnevnog reda s 
obzirom da je predlagač iznio uvodne napomene znači otvaram raspravu. da li se neko javlja za 
raspravu? 
 
Poslanik/zastupnik Mirza Čelik: 
Zahvaljujem predsjedavajući. Evo ja prvi put se javljam pa pozdravljam sve prisutne, kako u Sali 
tako i gledaoce pored malih TV ekrana. Klub SDA po osnovu ove tačke dnevnog reda ima tri 
Zaključka i ta tri zaključka ćemo vama dostaviti nakon što pročitamo. 

1. Kanton Sarajevo ne prihvata ponudu Termi Čatež d.d. Čatež za preuzimanje 90% udjela 
Termi Čatež d.d. Čatež u privrednom društvo Termalna rivijera Ilidža d.o.o Sarajevo i 
finansijsko potraživanje koje Terme Čatež d.d. Čatež imaju prema privrednom društvu 
Termalna rivijera Ilidža d.o.o Sarajevo. 

2. Kanton Sarajevo je saglasan da se 90% udjela u cjelini prenese na treće lice Mrkulić 
kompani d.o.o. Sarajevo u skladu sa ugovorom o osnivanju društva sa ograničenom 
odgovornošću Terme Ilidža doo Sarajevo broj: 01/1 -248/01 sa izmjenama, broj 01-05-
20538/07 od 25.07.2017 godine. I broj 01-05-19224/12 od 30.05.2012 godine. S tim što 
Kanton Sarajevo zadržava sva prava iz Ugovora o osnivanju.  



 16

3. Obavezuju se osnivači da pristupe zaključivanju novog ugovora o usklađenju ugovora o 
osnivanju društva Termalna rivijera Ilidža doo Sarajevo radi promjene upisa novonastalih 
promjena u registar privrednih društava kod nadležnog suda kojim će se definisati 
investicija novog kupca osnivača tok i način izgradnje buduće investicije kao i ostali 
međusobni odnosi između kantona Sarajevo i novog kupca kao suosnivača.  

 
Naravno Klub SDA će ovakav zaključak podržati kao i ne prihvatiti ponudu za preuzimanje 
udjela Termi Čatež dd Čatež. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik  Zvonko Marić: 
Hvala predsjedavajući. Pa ovako, zaista iz elementarne pristojnosti se moram izvinuti 
gledateljima zbog ovog kašnjenja i mislim da gubi smisao ova parlamentarna rasprava zbog tih 
razloga. Ne vidimo valjano obrazloženje niti je bilo ko obrazložio zašto ovo radimo. To je 
elementarno nepoštivanje i gledateljstva i građana u cjelini i mislim da smo dužni barem toliko 
da im se ispričamo ili izvinimo. A što se ove teme konkretne tiče evo mi smo dobili dva 
zaključka, jedan je nepotpisan odnosno dva. Ovo je neko fantomski ovo mogu sada ja potpisati 
ove zaključke. Da li je ovo imaginarna ličnost koja je ovo potpisala. O čemu se zapravo ovdje 
radi. Imitacija parlamentarnog života imitacija života uopće. Šta mi ovdje izigravamo. Evo ja 
poštujem i uvaženog zastupnika Čelika, potpisao je jedan zaključak i mi smo dobili i pročitao dva 
i za se ko stoji iza toga. Međutim iza ovoga jasno indicira se neka neregularna radnja, neka vrsta 
pritiska, neka vrsta ucjene i sve možemo pretpostaviti dalje. Šta mi zapravo ovdje hoćemo. 
Kakvo mi ovdje zapravo društvo gradimo? Licemjerno i lažljivo. Zalažemo se za otvorenost u 
neku ruku sve je transparentno sve je jasno a ovdje se vode zakulisne radnje. Pa bila bi 
elementarna stvar da smo mi normalan parlament da o ovom pitanju razgovaramo ovdje na 
skupštini i da vodimo raspravu na sjednici. To je elementarna pristojnost i da dođemo do 
najboljih rješenja. Ovako se preuzima odgovornost koalicije odnosno dva ili tri čovjeka ovdje 
možda nekom što se nije dopalo iz privatnih razloga ovaj novi vlasnik i tako dalje. Ali ne vidim 
razlog zašto ovolika polemika, zašto ovoliko tajnih stvari? Zašto ako podržavamo, kada ćemo 
početi da pravimo domaće investitore? A govorimo ovako o patriotskim zrncima, brojimo itd. 
koliko je ko patriota. Nisam slučajno pomenuo 400 parafiskalnih nameta kojim se sputava 
poslovni život u Kantonu. Mi sada treba da osujetimo nekoga. Evo imali smo i uz svo uvažavanje 
i Slovenci izvanrednu šansu, tolike godine itd. A sada evo elementarna je stvar, kaže traži se da 
se stvari preispitaju. Pa zašto se nisu preispitale pa da tek to dođe na dnevni red ako to već nije 
pripremljeno. Toliko je to nelogičnih stvari da o tome ne smijem da pričam neću reći. A prva 
pomisao moram biti iskren je na reket. Možda treba nekom treba dati reket da bi se ovo usvojilo. 
O čemu mi ovdje razgovaramo. Hoćemo li podržati i početi napokon stvarati domaći biznismene. 
Ima li i jednog da nije išiban na bilo koji način domaći investitor? Jesmo mi šta smo mi robovi 
ovdje, ne damo šansu domaćim investitorima. Kakav je to poslovni ambijent. Nema ga. Ovo je 
žalosno što se radi. Dakle, ovdje ako se Skupština poštuje i ovaj saziv to je trebalo raspravljati 
ovdje a ne da dobivamo fantomske zaključke koje niko nije potpisao. Koga ovo obavezuje. Ovo 
je elementarna nepristojnost. Ovo je užas. Ovo nisam mogao da vjerujem da će se desiti. I mi to 
dobivamo. Pazite podijeljeno je zastupnicima. Evo ja ću pokazati taj dokument. Ko je ovo 
zaključio. Ko stoji iza ovoga? Pogledajte koliko mi čekamo vremena da bi se neko dogovorio, 
dvojica, trojica, četvorica ljudi. Jel to parlament? Jesmo li mi odgovorni ljudi? Hvala vam. 
 
Poslanik/zastupnik Goran Akšamija replika: 
Ja bih stvarno zamolio kolegu Marića da me ne uči elementarnoj pristojnosti. Postupam u pravu 
sa svojim pravima koja su propisana u Poslovniku a smatram da je ovdje više dosta pravljenja 
televizijskih emisija na koje gubimo vrijeme i ništa ne rješavamo. Hvala.    
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Poslanik/zastupnik Dževad Rađo: 
Pošto se prvi put javljam sve vas pozdravljam i sve one koji prate ovu sjednicu. Prvo i osnovno 
pravilo a važi za sve nas u ovoj Skupštini. Mi imamo Poslovnik i trebali bi se držati poslovnika. 
Ako tražimo pauzu onda moramo obrazložiti zašto smo je tražili. To je prava stvar. A to što 
dobacujete ne mora nije tačno da ne mora. Znači može a ne mora. Saziva se hitna sjednica a onda 
ta hitna sjednica dobije epilog kakav je danas dobila. Bilo bi uljudno da se parlamentarna većina 
dva kluba dogovore oko zajedničkih stavova i nastupa u Skupštini ko pojedinih tačaka dnevnog 
reda a ne da nas gnjave ovdje. Zakaže se deset sati a sada je 14 sati i nismo se pomjerili evo do 4. 
tačke. Prema tome ako pričamo o uljudnosti, hajmo onda biti uljudni ali u punom kapacitetu. 
Hvala vam lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić replika: 
Hvala predsjedavajući. Uvaženi zastupniče Akšamija, doktore Akšamija, ja nisam govorio o tim 
stvarima o kojima vi govorite. Očigledno da skrećete temu na drugi kolosijek. To što vama 
smeta, zar nije obmana javno reći ovdje pet minuta, deset minuta a ostati sat vremena. To je 
elementarna nepristojnost. Možete vi da se smijete i da se pozivate i da se referirate na pravljenje 
emisija. Zamislite da se ja sada ovdje referiram na hirurgiju. To je elementarna nepristojnost s 
vaše strane. Ja to neću reći. Ali je to politikanstvo koje baš i nema prođu. Provjerite šta misle 
gledatelji o ovim postupcima koji se danas rade. Napravite pa da vidite koliki vam je rejting zbog 
ovoga što radite i vi i branite nešto što je neodbranjivo. Pozivate se na pravljenje emisija. Zar nije 
gubljenje ovo vremena što ste nam upriliči danas. Vi govorite o gubljenju vremena kada ja 
diskutujem. Ja iz pristojnosti to vama ne bih rekao. Iz pristojnosti. Šta je to nego gubljenje 
vremena to vi svaki čas tražite pauzu. I za šta? Obrazložite i recite. Ako ste za transparentnost a 
niste. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Hvala lijepo. Očigledno ova koalicija je toliko jaka da mi opozicija moramo da reagujemo u 
pozitivnom smjeru. Prvi put da je Kanton Sarajevo od kako ja znam za sebe doveo čovjeka, 
doveo firmu koja je kvalitetna i koja će dići i koja će zaposliti preko još stotinu radnika što se tiče 
Terme. SBB traži da se ugovor koji je štetan procesuira, ove zaključke nisam čitao. Ove što su 
došli. Molim tražim da se procesuiraju ovi štetni ugovori. Da se dadne čovjeku da radi, da otvori 
to. Čak šta više dao bih mu i onaj bazen na Ilidži koji trenutno jako loše posluje. Nemojte 
gospodo da odbacujemo nešto što je kvalitetno. Čovjek je biznismen firma mu dobro profitabilna. 
Prema tome šta trebamo više govoriti o jednom čovjeku i o toj firmi. Sve najbolje i moje čestitke. 
SBB će podržati maksimalno takve projekte koji su kapitalni za ovaj grad. Dozvolili smo preko 
naših munafika da prodaju nam našu zemlju, da Slovenci dođi da okoličaju i sada se ovdje neko 
nekoga ko je u koaliciji ili nijeu koaliciji ultimativno hoće li glasati neće li. Gospodo slobodno 
glasajte, imate ruku, firma će proći. Hvala lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo: 
Zahvaljujem uvaženi predsjedavajući. Pošto se prvi put javljam pozdravljam sve prisutne na 
današnjem zasjedanju kao i one koji se muče gledajući nas preko malih ekrana. Ja neću o ovome 
o čemu su kolege govorile. Ja ču o temi. Ugovor o osnivanju preduzeća Terme Ilidža doo 
Sarajevo između Kantona Sarajevo i stranog ulagača kako ovdje se to kaže Terme Čatež je 
propisao prava i obaveze. To što danas razgovaramo 15 godina nakon osnivanja možemo 
pripisati onima koji su do sada vodili ministarstva i Vlade a i danas je nama na dnevnom redu. 
Zašto i čemu tolika rasprava. Po ovom ugovoru Kanton Sarajevo je bio obavezan dati pravo 
korištenja na približno 20 hektara zemljišta i pravo korištenja na koncesiju na termalni izvor 
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zvani Zmijska stijena. I uplatiti 2000 KM osnivačkog uloga. Kanton Sarajevo ispunio 100 % 
svoju obavezu. U istom ugovoru Terme Čatež preuzela obavezu mogu i citirati član 12. 
obavezuju se da će u ime i za račun Terme Ilidža obezbjediti u cijelosti finansijska sredstva za 
okončanje investicije i garanciju realizacije projekta izgradnje rekreativno lječilišnog kompleksa 
u skladu sa idejnim konceptom, kopijom i rješenjem o urbanističkoj saglasnosti. Omjer ulaganja 
10 – 90. znači 10% je vrijedilo ovo što je Kanton Sarajevo uložio 2000 KM i ulaganja 20 hektara 
zemljišta i pravo na koncesiju na ovom lokalitetu. E sada možete misliti koliko je Terme Čatež 
trebale uložiti da bi taj omjer se zadržao. Pošto svi znamo jer živimo u ovom gradu da tamo nije 
izgrađeno ono što je bilo predviđeno nama u prilogu ovog ugovora , iako u ugovoru stoji da je 
sastavni dio ugovora svi ovi dokumenti mi ih nemamo i nismo naravno mogli ni utvrditi ni šta je 
bilo predviđeno, a mogli smo otići na lokaciju pa vidjeti šta je izgrađeno. A tamo je predviđen i 
kongresni centar i hoteli i svega samo ne ono što je urađeno. I onda dolazimo u poziciju da 
pametni Slovenci 18 miliona KM nose u Sloveniju a glupi Bosanci, a mi smo kao trebali biti ti da 
se pomirimo s tim. I da mi jednostavno samo dignemo ruku. E gospodo draga zato su bile ove 
pauze. Klub DF-a ne može gledati tako na taj način. Ulaganja novog investitora za nas nisu bila 
sporna, čak mislimo i predlažemo Vladi da provede procedure da  i ovaj dio koji je vlasništvo 
Kantona prodamo čovjeku da ulaže. Mi ne vidimo uopšte svrhu da Kanton ima uopšte ikakvog 
udjela u toj firmi. Jer nema nikakve ni koristi. 15 godina su ljudi izvlačili pare ni jednu jedinu 
marku nije Kanton od toga koristi imao. I nema ni potrebe da ima. Pokazalo se da država nije 
dobar domaćin. Ne može upravljati dobro preduzećima i nema ni potrebe. Nije sporan ni ugovor 
o kupoprodaji udjela na novog investitora. Za nas to nije sporno da se gradi, da se ljudi 
zapošljavaju. Ali su sporni odnosi ugovoreni odnosi između Terme Čatež i Kantona Sarajevo. 
Prva tri zaključka koje je Vlada predložila za nas su bili prihvatljivi od početka i nije bilo 
nikakvog spora a sada ću objasniti zašto ova dva zaključka o kojima ste govorili nepotpisana 
upravo ovo o čemu je kolega Solaković govorio. Prva dva zaključka koja je predložila Vlada 
kantona za nas nisu sporni. Treći zaključak koji je predložio Klub SDA da se dodatno precizira za 
nas je prihvatljiv. Klub DF-a je predložio dodatna dva zaključka u konsultaciji sa koalicionim 
partnerima i šesti zaključak bi onda bio zaključak Vlade. A oni glase: 

1. Zadužuje se Vlada Kantona Sarajevo da preispita sva ulaganja po ugovoru o osnivanju 
društva Terme Ilidža doo a posebno prenos prava korištenja na zemljištu u vlasništvu 
Kantona Sarajevo kao jednoj od obaveza zajedničkog investiranja te da se eventualno 
utvrdi svaki oblik odgovornosti svih učesnika u navedenom postupku.  

2. Sav budući tok postupka u daljnjoj proceduri promjene osnivača detaljno informisati 
Skupština Kantona Sarajevo uz obavezu dostavljanja kompletne dokumentacije a posebno 
nacrta ugovora o usklađivanju iz tačke tri ovih zaključaka. 

 
Ovim zaključcima zadužujemo Vladu i institucije Kantona Sarajevo da utvrde ispunjavanje 
ugovornih obaveza o osnivanju privrednog društva. I ništa više. Ako ima nepravilnosti da oni koji 
su odgovorni za to i odgovaraju. I da se informiše Skupština kantona. Ne znam čemu nervoza. 
Ovdje niti je bilo potrebe niti je ko rekao da je protiv investiranja, i da odluka neće proći ili da 
nešto slično ali jednostavno u Klubu DF-a nećemo zažmiriti pred onim što je bila ugovorna 
obaveza  a nije izvršena i sada smo došli u poziciju da se i taj dio koji je Kanton Sarajevo unio u 
to preduzeće tretira da se proda a da pare idu u Sloveniju a Kanton Sarajevo praznih ruku. Neko 
ako je to tako kao što dokumenti kažu neko za to mora odgovarati i zato su ova dva nova 
predložena zaključka da institucije Kantona utvrde stvarno činjenično stanje. I to je sva suština 
priče. Zahvaljujem. 
 
Poslanik/zastupnik Amel Mekić: 
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Selam alejkum i dobar dan. Pošto se prvi put javljam želim da pozdravim sve prisutne; premijera 
Konakovića, vas predsjedavajući, dopredsjedavajućeg, ministre, kolege zastupnike i naravno 
gledaoce ispred malih ekrana. Iz svega ovog danas izloženog mi danas popravljamo odluku neke 
od prošlih Vlada. Ova odluka o dodjeli zemljišta donesena je u vrijeme Vlade Alijanse 2001 
godine. Tada je neko dao 200 duluma naše zemlje koja danas vrijedi blizu 100 miliona KM 
slovenačkoj firmi a zauzvrat smo dobili 10% udjela u firmi koja je danas u gubitku 30 miliona 
KM. Pitam premijera da li je ovo tačno i ko su ljudi koji su ovo uradili? Po mojim informacijama 
riječ je o ministru koji je bio i u prošlom sazivu Vlade, sada ja sebi postavljam pitanje zašto se ne 
istraže sumnjive pa čak i štetne ugovore privatizacija i sličnih stvari kao o ustupanju zemljišta pa 
i do štetnih privatizacijskih ugovora. Hvala i toliko od mene. 
 
Poslanik/zastupnik Haris Pleho: 
Hvala lijepo predsjedavajući. Prije svega želim sve srdačno da pozdravim i poselamim kao i 
gledaoce pored malih ekrana. Odmah u startu ću da kažem, ove zaključke što je Pindžo iznio i 
Klub SDA potpunosti treba podržati. Da bi to malo više približili, ne radi nas poslanika koji već 
smo donekle involvirani u ovu priču, već radi gledalaca, činjenica je ako smo jednom ispali kao 
što kaže kolega Pindžo Bosanci budale, ne želimo dva puta. O čemu se radi? U razgovoru sada u 
pauzi sa investitorom tj budućim ulagačem, čovjek je već platio 9 miliona eura. Slovenci su uzeli 
i odnijeli pare. Tako mi je investitor kazao. Ako ne prenesemo ovo danas na našeg domaćeg 
investitora dva puta budale ispadamo. To je činjenica. Znači ja smatram da treba danas 
jednoglasno ovo da izglasamo. Ono čega mi se moramo obavezati a u uvodu svog govora sam 
kazao da podražavam ove zaključke, samo ja bih tu dodao da se rokovi ovdje odrede ako je to 
nemoguće, onda da nam svake sjednice neko iz Vlade ili već ko bude određen izvještava dokle se 
došlo u tom procesuiranju. Ne mogu da shvatim da su nam djeca dole po 15 KM plaćala i 
ulaznice u tim Termama i sve je to bilo samo da bi se pare u Sloveniju odnijele. I na kraju svega i 
te kompletne pljačke trebamo te Slovence još nagraditi sa 9 miliona eura. Ustvari već smo ih 
nagradili. Na kraju ono što je jako bitno, ovi rokovi u ove zaključke da se ubace neki rokovi gdje 
ćemo biti informisani kako mi poslanici tako i građani ovoga Kantona da znamo kako će ovo sve 
završiti. Hvala vam. 
 
 
Poslanik/zastupnik Zvonko Marić replika. 
Hvala predsjedavajući. Dakle nije sporno ja sam i u samom uvodu rekao, ovo je nepripremljenost 
za ovu raspravljanje o ovoj tački. Ovo se nije smjelo desiti i naglašavam, a jesmo za svako 
osiguranje, preispitivanje svega onoga što se desilo. I to nije sporno. Pa valjda će se ugraditi u tim 
ugovorima mjere osiguranja i vodit se računa da se ne bi realizirala ta priča o glupim Bosancima. 
To se podrazumijeva. Ali ja govorim o elementarnoj stvari. Da smo ušli nepripremljeni. Da li je 
to odraz nemoći, nesposobnosti da se pripremi za sjednicu ono što bi trebalo i da ne bi gubili 
vrijeme. O tome se radi. I niko nije protiv toga da se preispita sve. Niko. Ali dajte da radimo 
efikasno. O tome se radi. Pripremiti i onda doći pred zastupnike i pred cjelokupnu javnost i 
rješavati probleme. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Rasim Smajić: 
Zahvaljujem predsjedavajući. Prije svega da pozdravim sve u Skupštini i gledaoce pored malih 
ekrana pošto se prvi put danas javljam. Pa ovako, ja bih prvo volio da vidim gdje je ovaj 
gospodin Mustafa Pamuk danas, gdje se nalazi, šta radi? Taj istaknuti gospodin koji je potpisao 
darovao tom istaknutom borcu iz Brežica 200 duluma zemlje na Ilidži u to vrijeme vrijedne 
najmanje 30 miliona KM. Tražimo da se pokrene pitanje odgovornosti protiv gdina Mustafe 
Pamuka, imenom i prezimenom, ne znam zašto ga svi krijete. Jel ga se bojite pa mu ne smijete to 
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reći u lice i javno iznijeti da građani znaju ko je uradio i šta je uradio. Znači Mustafa Pamuk je 
dodijelio kada pročitate doslovno ugovor ni u jednoj tački ni u jednom članu ugovoru ne postoji 
ni jedan KČ, ni jedan broj ZK uloška. Znači tom istaknutom borcu iz Čateža iz Slovenije 
dodijeljeno je 20 hektara zemlje po principu dođi na Ilidžu, okolčaj 20 hektara zemlje dužinom 
rijeke Miljacke uz saobraćajnicu, Željeznice, pardon i uz saobraćajnicu novu prema Butmiru. 
Nigdje se ne navodi precizna kvadratura zemlje, nigdje se ne navodi kolika je koncesija na vodu. 
S tim što su mu koncesiju dodijeli tek 2004 godine. Ovdje nema nigdje idejnog rješenja, nema 
urbanističke saglasnosti, nema ništa onoga što smo mi trebali vidjeti. Druga stvar, znate li koliko 
ga je interesovala Skupština kada je prodavao. Ni 0,01 %. On je firmu prodao 11.05. je sklopljen 
ugovor. Kanton Sarajevo je dobio 15.05. ponudu. Za mene je ovo nevažeća ni ponuda ni ugovor. 
Znači mi smo dobili ponudu da kupimo dio poslije sklapanja ugovora. Šta mi kupujemo poslije 
sklapanja ugovora? Šta da kupimo? Znači pitanje za gospodu iz ministarstva pravde za mene je 
ovo očito nejasno. Znači dobili ste 15.05. zahtjev da se očitujete da li želite da kupite 90% a oni 
su ga 11.05. već prodali. Šta to znači? Htjeli su vam ga vjerovatno još jednom prodati pa da još 
jednom uzmu tih 9 miliona eura i od vas, kao što su uzeli od gdina Mrkulića, tj. Mrkulić 
kompani. Druga stvar, član 24 ugovora koji je sklopljen između Kantona i firme Terme Čatež 
kaže: prava prenosa iz člana 16, 22 i 23 ovog ugovora može se koristiti tek nakon završetka 
investicije. Znači ili niko nije pročitao ili nije htio da pročita. Ne znam. Izuzetno u svrhu 
pribavljanja sredstava za realizaciju investicije ne više od 39%. Po meni, Terme Čatež nisu mogle 
uopšte mogle prodati ovo. Ni po ovom ugovoru, a Mrkulić kompani je mogao kupiti samo 39%. 
Tako nije uradio. Tako oni tvrde da su uradili ali u ugovoru između Terme Čatež i Mrkulić 
kompani stoji da je kupio 90%. Šta znači? Za mene je ovaj ugovor ništavan i jedan i drugi. 
Naravno da sam za to da se Mrkuliću kompaniju i našem domaćem investitoru dodijeli, ali sam 
isto tako da svi naši istražni organi uključe da se ovaj, da kažem ratni zločin, ovo je ratni zločin 
prema kantonu Sarajevo šta je uradio gospodin Mustafa Pamuk, imenom i prezimenom Mustafa 
Pamuk. Čak šta više bio je član NO, zamislite drskosti. Zamislite drskosti i još biti član NO 
poslije svega što je uradio cijelo vrijeme bio član NO i cijelo vrijeme aminovao da se sav taj 
novac izvlači i da ide  u Sloveniju. Ima tu još mnogo stvari koje su po meni neregularne ali sam 
za da se dodijeli zemljište našem investitoru tj Mrkulić kompaniju. Toliko i hvala.  
 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo replika: 
Hvala uvaženi predsjedavajući. Stvarno ne mogu a da ne reagujem na ovo. Prvo kolega Smajić je 
u pravu. Nije mogao biti potpisan ugovor prije ja nisam htio se baviti ugovorom jer ima pet, šest 
spornih članova koji to definišu i nisam htio da elaboriram dalje jer je važan cilj šta hoćemo da 
napravimo. A ne da sada otvaramo i iz tog samo razloga da ne oduzima vrijeme jer smo i previše 
ostali izgubili vremena. Zbog toga nisam htio da ulazim u te detalje. Da  bi zaštitili i budućeg 
kupca u koga se svi zaklinju, kao svi ga brane, upravo iz tih razloga hoćemo da raščistimo ono šta 
je bilo. I tu dolazim do replike kolegi Smajiću. Nije korektno optužiti jednog čovjeka a ako već 
hoćemo o imenima, da se razumijemo, nisam ničiji advokat, samo istine radi, Ministarstvo 
prostornog uređenja, pošto sam se ja bavio i tražio ovo o čemu vi kolega Smajiću govorite idejni 
koncept, mapna kopija, urbanistička saglasnost koji je sastavni dio ugovora, ja sam to tražio, pa 
nisam uspio naći i onda sam uspio naći ono što sam uspio. Jer nema ni u Ministarstvu ni jednom 
ni drugom, ni u Vladi ni u Skupštini, nema tih dokumenata ne postoje. Ali odjednom su se jutros 
neki dokumenti pojavili. Ali istine radi. Ako se već pominju imena i pomenuto ime Mustafe 
Pamuka koji je zaključio ugovor, potpisao ugovor, ista procedura isti Ustav Kantona je bio i tada, 
resorno Ministarstvo završilo posao na čelu sa ministrom Zlatkom Petrovićem, predložilo Vladi 
Kantona Sarajevo na čijem čelu je bio Huso Hadžidedić. Odobrila Skupština Kantona Sarajevo i 
potpisao Miro Lazović u kome stoji da se ovlašćuje predsjednika Kantona da potpiše ugovor. 
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Prema tome, nije korektno prema čovjeku tako jer su uradila resorna ministarstva, uradila Vlada 
odobrila Skupština i ovlastila tog čovjeka koga vi prozivate, ali opet da se ogradim neću tvrditi da 
ni on nije učestvovao i da nije kriv. Ali činjenice su to i ja ih čitam doslovno. Prema tome, ako 
prozivamo imenom i prezimenom red bi bilo da onda prozovemo sve one koji, a ja opet neću da 
kažem da su išta uradili nezakonito, neka to utvrde nadležni organi. I zato je Klub DF-a i 
predložio ova dva zaključka kojim zadužuje organe, Vladu Kantona i organe Kantona Sarajevo 
da preispitaju ulaganja Kantona Sarajevo i Termi Čatež u ovom ugovoru i da informišu 
skupštinu. I tu je sva priča. 
 
Poslanik/zastupnik Rasim Smajić replika: 
Zahvaljujem predsjedavajući. Jedna kratka replika gdinu Pindži. Ništa lično gospodine Pindžo. Ja 
znam da gospodin Mustafa Pamuk nije bio tu i namjerno sam potegao pitanje i namjerno sam 
imenovao i tražio imenom tražeći da izađu i ostala imena koja su učestvovala u tom. U tom tzv. i 
znači znao sam za sve, znao sam ko je uključen nego sam čekao neko da pobroji ostale. Da li ste 
mogli dati tom premijeru ko je bio tada Mustafa Pamuk papir na kom će pisati ja skačem sa ove 
zgrade. Vi ako ste premijer ne morate potpisati sve što vam donesu ministri ukoliko nije u skladu 
sa zakonom i ukoliko nisu ispoštovane sve zakonske procedure. Toliko. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo odgovor na repliku: 
Kolegija Smajiću potpuno sam vas razumio, nismo mi advokati ni jednog ni drugog ni trećeg, ali 
s jednim se ne slažem, niste u pravu. Po Ustavu zakonu i Poslovniku o radu Skupština Kantona 
Sarajevo pa i tadašnjeg ako Skupština Kantona Sarajevo donese odluku i zaključak , Sejo Bukva 
kao predsjedavajući nema pravo da odbije da potpiše zaključak. Mora potpisati zato što je to 
Skupština zaključila a on samo potpisuje po nalogu Skupštine,. Znači nije privatna stvar. 
 
Poslanik/zastupnik Ismir Jusko: 
Pošto se prvi put javljam također pozdravljam sve prisutne u Sali i gledaoce ispred malih ekrana. 
Apsolutno nije iznenađujuće što su Terme Čatež sa starom postavom rukovodstva dovele su u 
situaciju da dovedu taj jedan sjajni projekat na rub propasti. Od samog osnivanja Termi Čatež ni 
jednog momenta cijene koje su bile formirane u tom objektu nisu bile prilagođene potrošačkoj 
korpi građana Sarajeva. Neću reći da su bile namijenjene privilegovanim ali definitivno nisu bile 
namijenjene ni za 90% stanovništva koje živi u gradu i koji su htjeli da koriste usluge Termi na 
Ilidži. Postavlja se jedno pitanje, nakon povlačenja Slovenačkog investitora šta bi se desilo sa tim 
objektom da e nije pojavio trenutni investitor. U roku od godine dana taj bi objekat postao 
vjerovatno botanička bašta gdje bi naša djeca osim što bi mogli skupljati biljke za herbar ništa 
drugo od toga ne bi moglo biti. Imamo na kraju krajeva vidljiv primjer na 2 km odavde, to je 
bazen na Bentbaši, koji upravo iz ovakvih razloga ni do dana današnjeg nije stavljen u funkciju 
našim građanima, ja ću samo nadovezati se na kolegu Solakovića i ostale koji su podržali ovakve 
projekte. Treba dati stimulaciju. Treba dati ljudima koji su spremni oporaviti firme koje su u 
stečaju, koje propadaju da ih ožive i da zapošljavaju nove ljude. Hvala.  
 
Poslanik/zastupnik Fikret Prevljak: 
Želim sve skupa da vas poselamim i pozdravim prisutne i naše gledaoce. Ma dok mi ovako malo 
pričamo i raspravljamo o ovome, naš vlasnik odnosno novi vlasnik, kupac jadan da kažem na 
takav način hoda boga mi napolju na kiši da bi došao malo sebi. I eto ja bih vas zamolio da ako 
možemo da riješimo da ubrzamo ovo. Prije toga bih se ujedno i zahvalio i  na neki način složio sa 
svim ovim našima koji i su komentarisali jer vidim da smo ipak složni. Ima ovdje nekih stvari 
kojim se ja potpuno slažem da u buduće, jer ovo je naša slika prema budućim investitorima, da  
bi mogli puno složeniji da budemo i kada se raspravlja o nekim stvarima da zajednički svi ovdje 
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prisutni svi članovi klubova budu prisutni i da ubrzamo ovaj proces da bi došli do rezultata. Istina 
je da naš novi vlasnik sigurno bi zaposlio preko 150 ljudi, izgradio bi investiciju koliko god su 
uložili i Slovenci i Kanton, on bi uložio sigurno još više od toga. Znači taj sam doprinos sigurno 
bi Kanton imao i bilo bi dobro da ovako mi složno zajednički podržimo svi a nedostatke i 
probleme koje smo evo čuli, pa nek naš pravobranilac nastavi nek rješava, tužilac, pravobranilac 
sudstvo, koji su to problemi, nedostaci, manjci oko te postojeće firme Slovenaca i Kantona. A 
našim investitorima ja bih isto poslao poruku da smo mi ipak ovdje na neki način složni 
jedinstveni želimo da ljudima pomognemo koji žele da ulažu sredstva na našem kantonu da ćemo 
ih mi sigurno zajednički podržati jer je to korist sviju nas. Hvala vam. 
 
Poslanik/zastupnik Izudin Bajrović; 
Hvala uvaženi predsjedavajući. Pozdravljam vas, pozdravljam sve prisutne i pozdravljam 
gledaoce. Neću ništa novo reći ali želim da dam i ja svoj doprinos ovoj diskusiji. Naša želja i 
potreba i neka riješenost da po svaku cijenu privučemo strane investitore, o tome se govori već 
godina nas često vrlo zaslijepi pa ne vidimo ko je investitor, ne vidimo ko je mešetar, ne vidimo 
ko s kojim razlogom dolazi i nudi na razne investicije, tako da smo više puta nisu Terme Čatež 
jedina investicija kojom smo na ovaj način i izvarani. Ima takvih u kantonu i ovoj državi puno. 
Ono što ako išta možemo da dobijemo od toga to jeste škola da u buduće kada budemo vrlo rado 
davali koncesije i mogućnosti investiranja nekim stranim investitorima ili vrlo često pod znacima 
navoda stranim investitorima da ne trčimo i da ne budemo baš sretni što e neko pojavio. A ako se 
pojavi domaći investitor, čovjek koji je spreman koji neće nigdje izvuči novac koji zaradi, nego 
će ga ostaviti ovdje i zaposliti naše radnike, taj novac i potrošiti u BIH i u Kanton Sarajevo, onda 
u svakom slučaju mislim da mu treba dati prednost, pa i u ovom slučaju mislim da trebao 
ispoštovati stvari jer gospodin koji želi da investira u Terme Čatež neće pobjeći negdje sa 
novcem koji će izvući negdje, ostaviti nam investiciju odnosno objekat koji je višestruko manje 
vrijednosti nego novac novac koji je izvučen. Ako se osvrnemo oko sebe vidjet ćemo koliko smo 
imali takvih pogrešnih investitora i koliko moramo biti oprezni u budućnosti da nam se ne bi 
dešavalo. Tako da i ja dajem apsolutnu svoju podršku čovjeku koji živi u Kanton Sarajevo i koji 
želi da ulaže u Kanton Sarajevo i da zapošljava ljude domaće. Hvala vam. 
 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Ja mislim ovi zaključci koji su stavljeni ovdje ispred nas mislim imate ovdje sve napravljeno 
ugovorima treba samo zaključak donijeti da se to procesuira kao što se svi slažu ovi što su do 
sada prethodnici a i ja prije što sam rekao, da se to procesuira. To je SBIH bila tu i ona je bila 
nadmoćna tada i to je donijela strahovito brzo je taj ugovor napravljen pod kojim okolnostima 
znamo svi, pretpostavljamo. No međutim, da ja ovako malo kažem, pošto sam ja iz Starog Grada, 
rođen sam u mahali i volim svoju mahalu, ja mislim da bi trebali prekinuti jednu tradiciju tzv. 
baliluka, znate da više se okrenemo sebi da damo domaćim našim investitorima. A kada je tuđin 
što kaže Meša Selimović pod tuđom zastavom smo se borili, kada je tuđin objeručke dajemo. 
Prema tome dajte da prekinemo da čovjek radi koji je kvalitetan koji će zaposliti i dići, opet 
citiram i ponavljam najkvalitetniji do sada kapitalno ulaganje u kantonu koje će jedan privrednik 
ostvariti i uspjeh. On je uspješan čovjek. Hvala lijepo. 
 
Poslanik/zastupnik Slaviša Šućur: 
Hvala lijepo. Ma evo ja sam samo htio reći iskreno kada smo dobili ovaj materijal i kada sam 
vidio tačku dnevnog reda i kada sam malo pročitao meni nije bilo jasno o čemu mi uopšte se 
ovdje izjašnjavamo. I o mišljenju pravobranioca i po ugovoru ako pročitate bilo je jasno da smo 
mi praktično propuštanjem roka od mjesec dana se odrekli jedinog prava koje smo imali to je 
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pravo preče kupnje. I ne postoji način da mi zaustavimo ovaj proces. Dakle mi smo zakasnili i šta 
god mi ovdje uradili posljedica je ista. Firma Mrkulić kompani će postati vlasnik ovog dioničkog 
udjela. Ja zaista ne znam u čemu je uopšte problem. To je kako kažu pravnici, mi možemo nešto 
probati zakomplikovati ali na kraju ćemo sasvim sigurno izgubiti. Koliko ja znam mi nemamo 18 
miliona na raspolaganju da uopšte razmatramo ima li smisla da Kanton postaje vlasnik ili ne. Da 
je bolja situacija pa da vodimo o tome raspravu pa u redu. Ovako ja zaista ne znam, to što se 
dešavalo, da li je neko ispunio sve ugovorne obaveze ili nije ja ne znam koliko je Vlada bilo ko je 
bio nadležan da vodi računa o tome da li ugovorne strane ispunjavaju svoje obaveze, to je nešto 
što bi svakako trebalo vidjeti, ali sama ova odluka ja ne znam kakvog ima smisla uopšte. Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Mirsad Pindžo replika: 
Ovo što ću ja sada reći trebao bi predstavnik Vlade da kaže. Član 24 ugovora i odatle se stvara 
sva ova rasprava kaže da se prava prenosa udjela iz ovog ugovora može koristiti tek nakon 
završetka investicije. Izuzev u slučaju pribavljanja sredstava za realizaciju investicije ali ne više 
od 39% ukupnog osnivačkog udjela i tu je sva priča otvorila. Pošto nije bilo dokumenata , 
zaključen ugovor mimo ovog osnovnog ugovora, da ne bi naši dosadašnji partneri i ulagači 
prevarili i našeg budućeg partnera i da zaštitimo imovinu Kantona, morali smo reagovati. I otuda 
sva ova rasprava. Ne radi se ovdje o investiranju i ne zaključuje se ugovor na ovih 39% nego se 
vraćaju dugovi Terme Čatež. Pročitajte ugovor između Termi Čatež i Mrkulić kompani pa ćete 
vidjeti.  
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem zastupniku Pindži. Ukoliko se više niko ne javlja za riječ zaključujem raspravu i 
dajem riječ premijeru Konakoviću. 
 
Premijer Elmedin Konaković: 
Kada sam se ja borio godinama da ne može pričati Vlada dok ne završi Skupština onda mora, 
zapisao sam kolega Pindžo. Dakle morali smo sačekati da vi završite pa da mi kažemo neki 
epilog ove tačke. Ovom današnjom raspravom Vlada Kantona Sarajevo i Skupština Kantona 
Sarajevo ono što me raduje i čini mi se jedinstveno ispravljaju neke loše političke odluke, štite 
domaćeg investitora, ali istovremeno ono što je bitno i što ne smijete zanemarivati štite imovinu 
Kantona Sarajevo. Što je naš primarni prvi zadatak. Mi ne govorimo samo o investiciji. Mi 
govorimo o 150 – 200 duluma naše zemlje koja danas ima tržišnu vrijednost duplo veću od one 
koju je imala istina je kada se ovaj proces dešavao. U ciframa tada je to bilo cca oko 200.000 pa 
je riječ možda o nekih 30 – 50 miliona a danas je to duplo više na tržištu u Kantonu Sarajevo. I 
tome mi moramo voditi računa, naš prvi zadatak je da štitimo imovinu Kantona Sarajevo. 2000. 
godine je ovo bila tema na Skupština Kantona Sarajevo a onda iz nekog razloga je povučena sa 
sjednice jedne od Skupština, nije se o njoj raspravljalo, a onda se vratila 2001 na skupštinu 
Kantona Sarajevo sa ovim akterima koje ste vi nabrojali u toku rasprave i hronološki ljudima koji 
su odgovorni bili u procesima kao što smo mi danas odgovorni za procese i papire koje mi 
potpisujemo. Tada su donijeli odluku kako kaže kolega Mekić to je potpuno tačno, do 150 ili 200 
duluma naše zemlje daju za investiciju koja za posljedicu ima 10% našeg osnivačkog kapitala u 
firmi koja danas ima 30 miliona, 27 ili 29 miliona minusa gubitka. Što znači da mi danas u 
odnosu na tu investiciju u tim milionima mjerenu imamo efekat da smo u minusu 2,7 ili 2,9 
miliona. To je posljedica naše investicije tadašnje. I mi sada popravljamo takvo stanje. Potpisuje 
se ugovor koji je vrlo mudro pametno, sposoban neko pisao na na način da bude širok, da bude 
bez rokova i da  bude vrlo težak za interpretaciju čak i na sudu. U kom se kaže 39% ok, 51% u 
drugom dijelu neke investicije i tek tada postaje vlasnik 90% firme. A nema roka za investiciju 
ovih 51%. Znate šta se moglo desiti. Da m i ne vodimo računa o domaćem investitoru ili da 
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nismo vama na skupštinu. A možda i nismo morali delegirati ovu temu na Skupštini. Dakle 
mogla je Vlada Kantona Sarajevo sačekati da ova slovenačka firma proda svoj udio i ustane sa 
tužbom zato što su prekršili uslove ugovora i nisu mogli prometovati ni jedan procenat ove firme 
bez ova dva argumenta. Jedan je tih 39% se može prodati ako će se investirati u ovih 51%. U 
suprotnom ne može nikako može ukoliko se mi ti to dogovorimo. I mi smo radi transparentnosti 
jer je to politika Vlade. Da svi vide danas ovdje i gledaoci TVSA i vi svi i pozicija i opozicija 
znate šta se dešavalo i na kom fonu otprilike mi vodimo proces. Štitimo imovinu Kantona 
Sarajevo i štitimo domaćeg investitora. Da je domaći investitor došao ranije do Vlade Kantona 
Sarajevo ja odgovorno tvrdim da je pod povoljnijim uslovima mogao realizovati ovu cijelu 
investiciju i da je mogao sa mnogo manje para realizovatio cijelu investiciju. Dakle potpisuje se 
taj ugovor i ono što je interesantno iz ministarstva tada prostornog uređenja nakon što je završena 
procedura, sutradan ujutro se to prebacuje u nadležnost ministarstva privrede i nema više 
ministarstvo prostornog uređenja ništa s tim. 15 godina neko eksploatiše istina ovako kako kolega 
Jusko govori, ne baš na neki kvalitetan efikasan način. Ali ipak eksploatiše uz naravno činjenicu 
da ovdje predmet ugovora i jesu dvije koncesije. Jedna je tehnička voda i druga je voda u kojima 
se također ostvaruju profiti i taj novac se negdje nosi. Ovdje mi kažemo evo nosi ga neki strani 
investitor na neke druge banke, račune nekih drugih banaka, ne naš. Mi sada imamo situaciju 
sljedeću: vraćamo se na to, Terme ipak urade ugovor bez saglasnosti Skupštine, realizuju ga i 
čovjek plati. Plati 18 miliona KM ozbiljan privrednik u kantonu koji nama godišnje ovdje plaća 
višemilionske iznose po osnovu prihoda, poreza. Znači on je nama prebitan s tog aspekta. Ali 
nam je istovremeno jednako ili možda još bitnija imovina Kantona Sarajevo za nju smo mi 
direktno odgovorni. Čovjek plati bez da smo imali uopšte priliku da se mi o tome izjašnjavamo i 
krene se onda u realizaciju druge faze i nije poenta samo to pravo preče kupnje. Naravno da mi 
možemo reći da nećemo tu zemlju ali što ne bi uzeli kredit pa kupili te Terme gdje danas ima 150 
duluma zemlje i njena tržišna vrijednost je blizu 100 miliona KM. I to je bila jedna od opcija. 
Evo mi smo sve ostavili na vrlo jasan i transparentan način da raspravi Skupština na prijedlog 
Vlade štiteći ove dvije komponente domaći investitor imovina Kantona Sarajevo. Dakle i tu se 
naravno uključuje kada do nas dolazi taj dokument mi smo mogli posmatrati mogli smo ustrajat s 
tužbom. Mi smo se opredijelili po mom mišljenju i mišljenju Vlade i vidim mišljenju Skupštine 
da nekako najbolje rješenje bude evo ovo u konačnici s tim što evo kažem da zaključke koje je 
Vlada čula prihvata kao sastavni dio svoje odluke. Prihvata ih kao amandmane i možete se 
izjašnjavati o odluci u cjelini ne moramo prekidati sjednice. Dakle ta tri zaključka prihvatamo 
kao amandmane na našu odluku, jedan i dva ostaju, dodaju se tri, četiri i pet i to postaje sastavni 
dio ove odluke. Na kraju imamo sljedeću situaciju u konačnici ćemo imati mnogo kvalitetniji 
dokument koji će odrediti vrijeme i rokove izgradnje tog kongresnog centra ko ji je obaveza. 
Time ćemo sigurno zapošljavati nove ljude, time ćemo sigurno podići vrijednost ovog kapitala pa 
nam neće biti minus 2,7 miliona tamo na saldu i time vraćamo u posjed barem 10% vrijednosti te 
naše imovine u totalu pa i te zemlje 150 do 200. tamo piše u tom ugovoru cca 20 hektara. Danas 
u vremenu u kom vi metar kvadratni vagate i mjerite ima svoju tržišnu vrijednost, tamo u tom 
ugovoru piše cca 20 hektara. Pa i nije u ZK izvadcima nije tako nego kažu negdje oko 150. Mi 
govorimo da se ne  zna u 50 duluma zemlje na Ilidži koja ima vrijednost ne znam stotina hiljada 
po dulumu mi ne znamo uopšte jel imamo 150 ili 200. o tome mi govorimo. I naravno u 
konačnici omogućiti ćemo investitoru da investira, brzo će ako bog da upošljavati ljude. To će 
brzo profunkcionisati. Vlada će i Skupština imati interes da to tržišno i ekonomski na našem 
saldu budu nove cifre i da to bilježi određene poraste i procesuirat ćemo sve one čiji su potpisi na 
ovim ugovorima. Tražit ćemo da se utvrdi njihova odgovornost da li su savjesno ili su nesavjesno 
obavljali svoj dio posla i nadamo se da će nam organi pravosuđa pomoći da ukoliko nisu 
odgovaraju za to. Hvala. 
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Predsjedavajući: 
Zahvaljujem premijeru Konakoviću. Pošto je Vlada i premijer prihvatili ove zaključke ne 
moramo se izjašnjavati o njima. Molim da pozovemo zastupnike da pređemo na glasanje.  

MOLIM POSLANIKE DA  PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE O 
NEPRIHVATANJU PONUDE ZA PREUZIMANJE UDJELA TERMI ČATEŽ D.D. 
ČATEŽ U PRIVREDNOM DRUŠTVU TERMALNA RIVIJERA ILIDŽA D.O.O. 
SARAJEVO I FINANSIJSKOG POTRAŽIVANJA TERMI ČATEŽ D.D. ČATEŽ PREMA 
PRIVREDNOM DRUŠTVU TERMALNA RIVIJERA ILIDŽA D.O.O. Sarajevo. 
Napominjem da su u sastavu ove odluke amandmani koje je Vlada prihvatila. Ko je za? 
 
ZA JE GLASALO 32 POSLANIKA, PROTIV niko  I SUZDRŽAN niko .  

KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA ODLUKU OVU ODLUKU. HVALA.  
 
Prelazimo na 5. tačku dnevnog reda. 

AD – 5. 

PRIJEDLOG ODLUKE O DAVANJU OVLAŠTENJA MINISTRU ZA BORAČKA 
PITANJA KANTONA SARAJEVO ZA POTPIS PREDUGOVORA I UGOVORA O 
KUPNJI STANOVA U VLASNIŠTVO KANTONA SARAJEVO 
Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. Molim predstavnika Predlagača da podnese 
uvodne napomene. 
 
Ministar Muharem Fišo: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem ministru Fiši. Ima li pitanja? Uvaženi zastupnik Kojović: 
 
Poslanik/zastupnik Predrag Kojović: 
Zahvaljujem i pozdravljam sve prisutne. Ministre ako samo može vi ste bili u prilici, evo ja zaista 
ne razumijem. Koliko sam shvatio ima osam porodica, mislim vi imate za ovo 100.000 KM. 
Koliko stanova planirate kupiti za 100.000? dva stana.  
 
Poslanik/zastupnik Haris Pleho: 
Hvala lijepo. Isto pitanje. Ako je već 100.000 meni nije baš da je to 100.000 jer tamo stoji ono za 
građevinski materijal i to. Ako je već 100.000 za dva stana, postavljam pitanje jel imamo već te 
stanove koji trebaju da se kupe ili će se tražiti ili je to slobodna procjena ministra da on može 
odrediti koji stanovi se mogu kupiti. To mi treba pojašnjenje za koje stanove će se dati ta sredstva 
ako ih već imamo. 
 
Ministar Muharem Fišo: 
U budžetu je planirano 100.000 sredstava za kupovinu stanova. Mi smo po odluci Skupštine kada 
je bila informacija o radu Fonda za izgradnju stanova vi ste donijeli odluku da se preko Fonda 
kupuju stanovi. Mi smo napravili zahtjev, (nerazumljivo) napravili ponudu, bit ćete na vrijeme 
obaviješteni o svim pitanjima koja budu bitna po pitanju kupovine stanova. 
Da li predstavnici radnih tijela žele riječ? 
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Predsjedavajući: 
Zahvaljujem ministru Fiši. Pošto nema više pitanja otvaram raspravu. Je li se iko javlja za 
raspravu. 
 
Poslanik/zastupnik Haris Pleho: 
Hvala lijepo. Evo ja ću kratko. Obzirom da sam postavio ono pitanje zahvaljujem se ministru na 
odgovoru i znam da je Skupština donijela takvu odluku. Ali ono što mene zabrinjava činjenica je 
da smo ja nisam bio poslanik/zastupnik u prošlom mandatu, a imali smo dodjelu stanova 
šehidskim porodicama gdje je jedna od klauzula u tim ugovorima stajalo u slučaju prodaje tih 
stanova prvenstvo preče kupnje ima Kanton. U kantonu to Ministarstvo je formiralo neku 
određenu komisiju i gdje je bilo ponuda da se ti stanovi prodaju po 600 KM po kvadratu ta 
komisija je odbijala takve stanove navodeći da nemaju sredstava a malo poslije toga su kupovali 
stanove po 1800 KM po mojim saznanjima PDV i sve ostalo. Što e tiče ova dva stana to nema 
ništa sporno, treba dati saglasnost ali sam htio ovu priču da iznesem da ne bi više dolazili u takvu 
situaciju a neću da pričam da to prelazi nešto u praksu. Hvala vam lijepo. 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem se zastupniku Plehi. Ima li još neko da se javlja za raspravu? Nema. Ukoliko se više 
niko ne javlja za riječ zaključujem raspravu. MOLIM POSLANIKE DA  PRISTUPE 
IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE O DAVANJU OVLAŠTENJA MINISTRU 
ZA BORAČKA PITANJA KANTONA SARAJEVO ZA POTPIS PREDUGOVORA I 
UGOVORA O KUPNJI STANOVA U VLASNIŠTVO KANTONA SARAJEVO 
 
ZA JE GLASALO  25 POSLANIKA, PROTIV niko  I SUZDRŽAN niko. 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  
 
Prelazimo na 6. tačku. 
 
AD – 6. 

PRIJEDLOG ODLUKE O IZMJENAMA I DOPUNAMA ODLUKE O USVAJANJU 
OKVIRA ZA PRESELJENJE I NAKNADE ZA PROJEKT IZGRADNJE GRADSKIH 
SAOBRAĆAJNICA 
 
Prijedlog odluke ste dobili uz poziv za sjednicu. Molim predstavnika Predlagača da podnese 
uvodne napomene. 
 
Ministar Mujo Fišo: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajući: 
Hvala ministru Fiši. Ima li pitanja? Nema. Otvaram raspravu. 
 
Poslanik/zastupnik Rasim Smajić; 
Zahvaljujem predsjedavajući. Nije nikakva rasprava nego jednostavno primjedba. Ovaj uvaženi 
Kenan Softić stalni sudski vještak čovjek nam je vjerovatno poslao rendgenske snimke umjesto 
slike, ja ovdje ništa ne vidim. Vidim četiri crne tačke s jedne i četiri crne tačke s druge strane. 
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Jedino dr Goran Akšamija možda bi mogao protumačiti šta je na ovim slikama. Ovdje se samo 
vide četiri crne tačke i ništa više. Toliko. Hvala.  
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem zastupniku Smajiću. Ukoliko se više niko ne javlja za riječ zaključujem raspravu. 
MOLIM POSLANIKE DA  PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O PRIJEDLOGU ODLUKE O 
IZMJENAMA I DOPUNAMA ODLUKE O USVAJANJU OKVIRA ZA PRESELJENJE I 
NAKNADE ZA PROJEKT IZGRADNJE GRADSKIH SAOBRAĆAJNICA.  
Napominjem da je sastavni dio ove odluke Vladin amandman. Ko je za? 
 
ZA JE GLASALO 25 POSLANIKA, PROTIV niko  I SUZDRŽAN niko .  

KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA DONIJELA OVU ODLUKU.  

Sedma tačka. 

AD – 7. 

IZVJEŠTAJ EKSPERTNE KOMISIJE MINISTARSTVA ZA OBRAZOVANJE, NAUKU 
I MLADE KANTONA SARAJEVO ZA DAVANJE STRUČNOG/EKSPERTNOG 
MIŠLJENJA U VEZI SA ELABORATOM O OSNIVANJU PRAVNOG FAKULTETA U 
OKVIRU INTERNACIONALNOG UNIVERZITETA U SARAJEVU 
 
Izvještaj ste dobili uz poziv za sjednicu. Molim predstavnika Predlagača da podnese uvodne 
napomene. 
 
Ministar Elvir Kazazović: UVODNO IZLAGANJE 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem ministru Kazazoviću. Ima li pitanja? 
 
Poslanik/zastupnik Selma Filipović: 
Pozdravljam sve prisutne i gledaoce Kantona Sarajevo. Imam jedno pitanje za gdina ministra. 
Zanima me ko je vlasnik odnosno koja su to fizička lica koja su osnivači u ovoj fondaciji? Koliko 
je nezaposlenih diplomiranih pravnika i bečlera u Kantonu Sarajevo? Ministar bi mi trebao 
odgovoriti na to pitanje. Mislim da zna taj podatak. Ko su nastavnici koji će realizirati ovaj 
program, da li je Skupština Kantona Sarajevo odnosno Ministarstvo obrazovanja svjesno 
negativnih posljedica po UNSA sa osnivanjem ove nove organizacione jedinice? I zašto nikada 
nije usvojena strategija razvoja visokog obrazovanja u Kanton Sarajevo? Da li je materijal, tj 
elaborat dostavljen Skupštini u roku koji je utvrđen zakonom o visokom obrazovanju, tj članom 
17, stav 1 imajući u vidu da je zahtjev podnesen u prvom mjesecu 2014 kao i da je Vlada 
30.12.2014 godine prihvatila elaborat i proslijedila ga Skupštini na odlučivanje. A Kolegij 
Skupštine je tek 14.05.2015 znači nekih pet mjeseci nakon vratio materijal Vladi tj da je prošlo 
više od 45 dana roka od odlučivanja po zakonu o visokom obrazovanju Kantona Sarajevo? I da li 
Ministarstvo ima informaciju koliko još privatnih pravnih osoba planira otvaranje univerziteta u 
Sarajevu? I na kraju zašto se nije prije oformila komisija koja će provjeriti uslove za osnivanje 
nove organizacione jedinice a tek nakon današnje odluke Skupštine i Vlade Kantona.  Pa da li mi 
može ministar odgovoriti? 
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Predsjedavajući: 
Zahvaljujemo uvaženoj zastupnici Filipović. Da li imamo još pitanja? Ako nemamo molim 
odgovor pravnik ministarstva. 
 
Pomoćnik ministra obrazovanja Sifet Kukuruz: 
Poštovani predsjedavajući, dopredsjedavajući, poštovani zastupnici, uvaženi premijeru uvaženi 
članovi Vlade. Sve vas iskreno pozdravljam. U vezi sa postavljenim pitanjima dakle mogu kazati 
sljedeće uvaženoj zastupnici Filipović. Procedura koja je provedena u skladu sa zakonom o 
visokom obrazovanju jeste dakle narušena u smislu dinamike provođenja određenih aktivnosti 
odnosno provođenja pojedinih faza. Ali iz objektivnog razloga jer Ministarstvo izvjestan 
vremenski period nije imalo imenovanog ministra. Međutim ne radi se ovdje o (nerazumljivo) 
zakonskim rokovima čije nepoštivanje eventualno bi onemogućilo nastavak provođenja te 
procedure. Smatramo da je Ministarstvo u proteklom periodu uložilo maksimum napora da ovaj 
zahtjev bude tretiran u formalno pravnom smislu. Dakle da bude analiziran, razmatram i da se u 
tom smislu nastavi cjelokupan proces koji treba da rezultira između ostalog i razmatranje 
podnesenog zahtjeva od ove Skupštine Kantona Sarajevo. U odnosu na pitanje ili dio pitanja koji 
se odnosi da li postoji odgovarajući akademski kadar za realizaciju nastavnog plana i program a 
koji je predviđen ovim elaboratom. Kao što vam je poznato, ministar je maloprije spomenu, d a 
ovo ne predstavlja konačnu fazu u postupku osnivanja visokoškolske ustanove ili dakle osnivanje 
nove organizacione jedinice. Naime, nakon odluke Skupštine ukoliko ona bude pozitivna, 
Ministarstvo je u obavezi da formira jednu stručnu komisiju koja će izlaskom na lice mjesta, 
posjetom objekata Internacionalnog univerziteta u Sarajevu izvršiti provjeru i analizu da li ova 
visokoškolska ustanova raspolaže potrebnim akademskim osobljem, stepen nastavnog 
opterećenja tog akademskog kadra jer ovaj univerzitet ima veći broj organizacionih jedinica i mi 
bi smo u tom postupku provjeravali i odgovarajuće zvanje koje ti članovi akademskog osoblja 
posjeduju. Provjeravali bi smo njihov stepen nastavnog opterećenja a sve u smislu dovođenja 
realnog faktičkog stanja u skladu sa standardima i normativima. Kada je u pitanju osnivač. Dakle 
u samom elaboratu na stranici 18 date su određene napomene, precizniji podaci u smislu uloge 
osnivača i tamo je navedeno da se radi o Fondaciji za razvoj obrazovanja sa sjedištem u Sarajevu. 
Dakle u ulici Hrasnička cesta 15. dakle ona se pojavljuje kao podnosilac zahtjeva kada je pravno 
lice, ne fizičko lice koja tačno fizička lica obavljaju određene poslove u okviru ovih tijela ili 
organa ove visokoškolske ustanove mislim da nije relevantno u ovoj fazi u ovom postupku. E ne 
znam da li sam odgovorio na sva pitanja, možda sam nešto zaboravio, previdio pa evo ja vas 
molim da postavite pitanja. 
 
Poslanik/zastupnik Selma Filipović:  
Pazite broj nezaposlenih pravnika u SK i da li je prijeka potreba da osnivamo dozvolimo 
osnivanje još jedne organizacione jedinice sa tolikim brojem nezaposlenog kadra. Ja ću vam reći 
preko 900 je nezaposlenih pravnika u kantonu. Jel istina?  
 
Pomoćnik ministra obrazovanja Sifet Kukuruz: 
 U odnosu na raspoloživost određenih profila na evidenciji službe za zapošljavanje moramo 
kazati da kod donošenja odluke o osnivanju novih visokoškolskih ustanova ili definisanja nekih 
drugih pitanja kao što je upisna politika dakle to pitanje tržišta i stanje na tržištu rada treba zaista 
uzimati sa rezervom. Dakle ne treba ga ignorisati u cijelosti ali ovdje kada se radi o konkretnom 
slučaju, morate imat u vidu činjenicu da najveći broj studenata u okviru ovog univerziteta 
predstavljaju strani studenti i u kranjem slučaju to su studenti koji se vraćaju u matične zemlje iz 
kojih dolaze i ne bi predstavljali opasnost za tržište rada ili radna mjesta na području Kantona 
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Sarajevo ili u BIH. Također kada se radi o pitanjima da li treba novi pravni fakultet ili ne. 
Procedura osnivanja visokoškolske ustanove podrazumijeva više faza. Podrazumijeva hajd da 
kažem striktno u formalno pravnom smislu, pravne faze i faze koje su kranjem slučaju nose 
elemente političke odluke. Jedna od faza jeste ovdje kada Skupština Kantona Sarajevo kao 
zakonodavno tijelo donosi jednu političku odluku o društvenoj i ekonomskoj opravdanosti 
osnivanja nove visokoškolske ustanove. Ali mogu vam sigurno u tom smislu i dakle ostalim 
zastupnicima u Skupštini ponuditi određenih podataka koji su tamo navedeni u elaboratu od 
strane osnivača koji su zaista ohrabrujući u smislu postojanja i ekonomske a i društvene 
opravdanosti za osnivanjem pravnog fakulteta. Dakle treba imati u vidu činjenicu da je 2004 
akademski upisana prva generacija u okviru Internacionalnoga univerziteta u Sarajevu. U tom 
smislu od tog desetogodišnjem perioda ukupno je bilo upisano 3.854 studenta i to iz 55 država 
svijeta. Dakle ova činjenica je vrlo važna i ona ukazuje da se na takav način naš obrazovni sistem 
bh i na Kantonu Sarajevo u značajnoj mjeri internaiconalizira. Dakle dalje podaci govore da to 
zaista nisu masovni upisi. U proteklom periodu na ovoj visokoškolskoj ustanovi prvi ciklus je 
uspješno okončalo 751 student koji su stekli zvanje bečlera iz određenih naučnih ili umjetničkih 
oblasti. Drugi ciklus studija do sada je upisalo 313 studenata od čega 143 diplomanata su stekla 
zvanje magistra iz određene naučne oblasti. I treći ciklus studija je do sada upisalo, u ovom 
vremenskom periodu ukupno 150 studenata od čega su samo 4 kandidata uspješno obranila 
doktorsku tezu i stekla naučno zvanje. Što se tiče opasnosti da bi otvaranjem novog pravnog 
fakulteta bili ugroženi domaći kandidati i domaće visokoškolske ustanove i pravni fakulteti u 
BIH treba imati u vidu činjenicu i ovaj podatak u proteklom periodu iz BIH na svim ciklusima 
studija na ovoj visokoškolskoj ustanovi je ukupno upisano 873 studenta. Dakle na toj 
visokoškolskoj ustanovi trenutno studira oko 1700 studenata od čega je oko 1000 stranih 
studenata. I ovo dokazuje da ova visokoškolska ustanova ove cifre ovi brojevi i porijeklo ovih 
studenata potvrđuje da ova visokoškolska ustanova nije orijentisana na masovnost upisa i nije 
orijentisana na zaradu po svaku cijenu. Također vrlo važan momenat da se ne radi o masovnom 
upisu jeste i podatak o samom elaboratu a temeljem koje činjenice se i rukovodila ekspertna 
komisija jeste da je ovim elaboratom na prvu godinu studija predviđen upis ukupno ili samo 50 
studenata. I ovo potvrđuje i ovo naprijed što sam kazao da se ne radi o visokoškolskoj ustanovi 
koja pravi hiperprodukciju kadrova. Dakle ovdje još je vrlo važan momenat da visokoškolska 
ustanova IU zaista treba posmatrati kao relevantnu i respekatibilnog poslodavca. Mogu vam 
kazati da IUS trenutno zapošljava po podacima koji su navedeni 106 članova akademskog osoblja 
u punom radnom odnosu i da zapošljava administrativno osoblje u broju od 80 uposlenika. Što 
svakako dokazuje da otvaranje ovakvih visokoškolskih ustanova ne da ne predstavlja opasnost po 
Kanton Sarajevo mislim da predstavlja i svojevrsnu šansu za upošljavanje i domaćih državljana 
Kantona Sarajevo.  
 
Poslanik/zastupnik Selma Filipović: 
Druga replika. Molim vas  u isto vrijeme Ministarstvo obrazovanja za nauku Kantona Sarajevo 
smanjuje upisnu kvotu studenata na UNSA. Jel tako? Znači smanjuje se upisna kvota. Zar nije 
moglo, kažete da će ovdje biti prevashodno studenti strani državljani. Zar nije se moglo povećati 
na našem postojećem pravnom fakultetu broj stranih upisanih studenata odnosno 
samofinansirajućih pa na taj način imati dodatnu zaradu ako je to samo 50. za 50 studenata mi 
osnivamo novu organizacionu jedinu. I zašto komisija nje mogla biti oformljena prije koja će 
ustanoviti da li zaista ta organizaciona jedinica ispunjava uvjete uli ne a ne nakon odluke ove 
Skupštine. 
 
Predsjedavajući: 
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Zahvaljujem uvaženoj zastupnici Filipović. Samo malo, ovo je druga replika, uvaženi pomoćnik 
ministra Kukuruz odgovorit će na pitanje. 
 
Pomoćnik ministra obrazovanja Sifet Kukuruz: 
Kada je u pitanju interes za upis na određenu visokoškolsku ustanovu dakle morate imati u vidu 
da je u principu prisutan i ovaj subjektivan momenat odnosno interes. Dakle nikoga ne možete 
natjerati da se upiše na određeni fakultet ili akademiju. Postoji interes i sloboda izbora u tom 
smislu. Ono što je važno, ja sam kazao dakle da procedura nije provedena u rokovima koji su 
propisani zakonom. Međutim to ne sprječava provođenje ove procedure. Kazao sam da je 
kašnjenje u proceduri rezultat objektivnih okolnosti. A to je dakle činjenica da nismo imali 
ministra značajan vremenski period ali smo dakle kao državni službenici ulagali napor da se ovaj 
postupak formalno pravno tretira i da se postupa po ovom zahtjevu. Ja zaista ne vidim problem. 
Ukoliko zahtjev nije prošao kompletnu proceduru u skladu sa rokovima koji su zakonom 
propisani štetnih posljedica sa sistem vlasti nema. Postoje na žalost štetne posljedice za samog 
podnosioca zahtjeva koji dakle da bi inače došao da bude tretiran kao zahtjev mora ispuniti velike 
i značajne uslove. Jedan od tih uslova jeste i finansijska garancija koju je potrebno ponuditi da bi 
se ovaj zahtjev razmatrao. Predstavnici ovog IUS su ovom Ministarstvu podnijeli dokaz da 
raspolažu tim finansijskim garancijama u vidu hipoteke prvog reda koja je upisana u korist 
ministarstva. I dakle ukoliko eventualno Skupština Kantona Sarajevo na današnjoj sjednici 
donese pozitivnu ili negativnu odluku postoji dovoljan vremenski okvir da se formira stručna 
komisija koja će provesti posljednju fazu postupka izaći na lice mjesta sve ono što je potrebno da 
se realizira naučno nastavni proces u skladu sa standardima na licu mjesta izprovjeravati. Dakle 
postoji dovoljno vremenskog okvira da se ne nanese šteta ukoliko odluka Skupština Kantona 
Sarajevo bude pozitivna da se ne nanese šteta podnosiocu zahtjeva. 
 
Poslanik/zastupnik Amel Mekić. 
Prvo sigurno znam da nije tačno da oni svi odlaze odakle su došli. Ja znam par primjera gdje su 
ostali i zaposlili se. Koliko oni plaćaju taksu ili naknadu ili poreza toliko to me interesuje. Ako 
mi budemo svjesno urušavali naš UNSA faktički spalo je na to ko ima novca taj će završiti 
fakultet po puno lošijim standardima kriterijima i tako srozati i ovako loš sistem obrazovanja u 
BIH. Narodnim jezikom, došlo je do toga ako imaš pare i završit će fakultet. Pitanje samo, gdje 
nas to sve vodi. Primarna stvar je da zaštitimo i očuvamo naš UNSA.  
 
Pomoćnik ministra Sifet Kukuruz; 
Što se tiče argumentacije ili logike da opasnost za UNSA koji je javni univerzitet predstavlja 
činjenica da se otvaraju novi univerziteti koji nisu javnog karaktera ja zaista mislim da samo po 
sebi nema svoje utemeljenje nema svoju logiku. Dakle problem je za javni univerzitet ukoliko mu 
predstavlja realnu opasnost činjenica što se otvaraju novi fakulteti. UNSA konačno mora da se 
posveti sagledavanju vlastite svoje sudbine definisanju procesa i uvođenja sistema u okviru svog 
djelovanja i onda mu sigurno neće predstavljati nikakvu opasnost nove visokoškolske ustanove. 
Ne znam šta je problem konkurencije. Pazite  krajnjem slučaju ukoliko mi od svih visokoškolskih 
ustanova zahtijevamo striktno i dosljedno ispunjavanje uslova koji su propisani standardima i 
normativima ne vidim tu problem. Ko god može da ispuni standarde i normative treba da dobije 
mogućnost da realizira djelatnost koja je zakonom predviđena kao mogućnost. Ne znam zašto bi 
UNSA predstavljalo problem otvaranje jednog pravnog fakulteta. A reču vam dakle iskoristit ću 
sada ovu priliku da kažem jednu vrlo važnu činjenicu da ovo ne predstavlja smetnju ili opasnost 
za pravni fakultet. Mislim da društvo ima potrebu za konkurencijom. Kada je Ustavni sud BIH 
raspravljao pitanje državne imovine, između ostalog obratio se za stručno pravno mišljenje 
Pravnom fakultetu u Sarajevu. N ikada nije dobio takvo mišljenje. Toliko javni univerzitet brine 
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o imovini Kantona Sarajevo i o interesima Kantona Sarajevo. Mi ovdje nismo htjeli zaobići ne 
daj bože Pravni fakultet UNSA. Angažovali smo u komisiju članove sa Pravnog fakulteta. Ne 
mislim zaista da ovdje se predstavlja nešto kao opasnost da ima utemeljenje ukoliko neko 
ispunjava sve uslove koji su propisani zakonom za obavljanje te djelatnosti. A ja nisam rekao da 
svi studenti koji s e upišu na pravni fakultet u okviru ove visokoškolske ustanove se vraćaju u 
svoje zemlje, ali to je najveći broj studenata. Činjenica da ovdje studiraju studenti iz 55 država 
svijeta mislim da imponira ovom kantonu. Dakle to je značajan doprinos internacionalizaciji 
visokog obrazovanja. Samo se na takav način obrazovni sistem može dalje razvijati. Ukoliko ima 
tu pozitivnu konkurenciju. A mi iz ministarstva insistiramo na toj pozitivnoj konkurenciji. 
 
Poslanik/zastupnik Izudin Bajrović: 
Hvala lijepo. Ja se izvinjavam ovo može i pitanje i može biti konstatacija ali u svakom slučaju 
može i gdinu Konakoviću biti upućeno ako on misli da je nadležniji da odgovori na ovo pitanje 
ako je pitanje politike. Ovdje igramo se malo gluhih telefona. Imam utisak da kolege a evo i ja ću 
nastaviti tim putem. Govorimo o suštini a odgovore dobijamo iz formalno pravnog sektora. 
Apsolutno sigurno većina tih fakulteta univerziteta privatnih novo nastalih ispunjavaju sve 
formalno pravne uslove da postanu univerziteti. Ono što mi pitamo i ja ne kažem da se ovo 
odnosi na IUS o kom sada govorimo, moguće da se radi o vrlo kvalitetnom univerzitetu, o vrlo 
kvalitetnoj školi, uopšte ne govorim o tome, ali ono što mi sada potežemo jeste činjenica da se 
sada diploma može dobiti ne učenjem. Da se može dobiti za novac i svi to znamo i da se tretira 
vjerovatno isto kao i ona iza koje stoji vrlo ozbiljan predan rad nekog studenata koji na nekom 
našem državnom ili nekom kvalitetnom privatnom univerzitetu mora prilično da se potrudi da bi 
dobio diplomu ako je uopšte dobije, jer ako nije sposoban neće doći do 4 godine neće doći do 
diplome. Ili do pete. Kako sada već ide do treće po Bolonji. Dakle, želimo, skrećemo pažnju 
mislim da svi ovdje želimo koji smo uzeli učešće u diskusiji kroz pitanja da skrenemo pažnju da 
se danas znanje ne valorizuje nego da se valorizuje novac. Znanje je postalo roba. Zdravlje je 
postalo roba. Znači sve se može kupiti. Nekako stvari mislimo da nas ne vode u pravom smjeru 
ako tako nastave. Samo toliko hvala.  
 
Premijer Elmedin Konaković: 
Ja sam zaista osjetio potrebu da kažem jednu vrlo bitnu stvar. Apriori odbacujemo bilo kakve 
insinuacije da ova Vlada Kantona Sarajevo radi na štetu UNSA. Niti ima jedan argument koji ka 
tome vodi. Mi tamo imamo druge vrste problema. Mi tamo imamo tranšu od 66 miliona i 100 
miliona o kojima ne znamo šta se dešava. Ovo o čemu mi sada govorimo. Bit će ono što ću ja 
snažno zagovarati u četiri naredne godine u bilo kojoj formi. Kao premijer ili nekoj drugoj. Da 
Kanton Sarajevo zajedno sa regionom bivše Jugoslavije koji treba postati univerzitetski centar u 
kojem će studirati 100 000 stranih studenata u bivšim zemljama Jugoslavije od toga u Sarajevu 
barem njih 15.000. na univerzitetima a na tome ćemo raditi u narednom periodu, a to možda 
najavljujemo kao jednu ozbiljnu mjeru razvoja ekonomije u Kanton Sarajevo. Koji mogu zbog 
svojih upisnih kvota u zemljama u kojima je teško ostvarivati to pravo otvarati svoje podružnice 
u Kanton Sarajevo ozbiljnog smo partnera u našli u Srbiji u kojoj premijer te Vlade snažnije nego 
mi zagovara taj proces. Jer to znači školovanje na način da ne ugrožava naš domaći sistem a 15 
000 novih ljudi univerzitetskog turizma u Kanton Sarajevo koji će biti jedna od smjernica koju 
smo mi usvajali u planu našeg rada. Mi upisom na UNSA određujemo kvote koje finansiramo i 
tako stimulišemo sve naše studente iz BIH, ne samo Kanton Sarajevo, da se opredjeljuju za naš 
Univerzitet i plaćamo to 66, 5 miliona KM godišnje. Mi ovom IUS ne plaćamo ništa. Niti 
plaćamo bilo kojem u tom sistemu samo smo po zakonu dužni da izađemo u susret i ispoštujemo 
i uslove konkurencije i tržišta i mogu vam reći svoje lično iskustvo. Ozbiljni se procesi vode na 
tim fakultetima. Ozbiljna metodologija, ako imate vremena obiđete jedan od tih univerziteta u 
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Sarajevu, fakulteta i da vidite kako su uskladili potrebe tržišta, bolje nego što smo to mi uradili. 
Bolje nego što smo to mi uradili u našim kvotama, i trebamo stremiti ka tome.  U praktičnom 
dijelu nastave kroz školovanje na univerzitetima i tu trebamo mi popravljati svoje trenutno stanje 
na UNSA. I ne vidim zaista razloga da ovaj proces, jer smo nekoliko sličnih procesa do sada 
vodili nismo nikada imali ovu vrstu rasprave. Posebno u dijelu u kom je to govorio sa stručne 
strane kolega Kukuruz da su sve procedure ispoštovane, da su članovi komisije bili predstavnici 
Pravnog fakulteta, da se na ovaj proces čeka dvije godine. Ti ljudi od ove Vlade, ustvari bivše 
Vlade čekaju dvije godine ovu odluku da uspostave taj model za koji ni oni nisu sigurni da li je 
tržišno njima isplativ ili nije. Hoće li se djeca tamo upisivati ili neće. I plaćat će to. Hoće li se 
opredijelili da to plaćaju na UNSA li će se opredijeliti da plaćaju na IUS to je pravo njihovog 
opredjeljenja. Ali ja kažem, ozbiljan proces privlačenja stranih studenata u budućnosti će biti 
zagovaran od strane ove Vlade. Imamo nekoliko primjera u svijetu koji fenomenalno na taj način 
funkcionišu. Mi imamo svoje principe, imamo svoje nastavne planove, ima ono na šta direktno 
utičemo.  I imamo mogućnost da to dozvolimo i pogledate šta su ljudi napravili od tog prostora 
na Ilidži. To je jedan novi potpuno izgled jedne opštine koja je ekonomski barem 30% živnula 
dolaskom. Dole nema slobodne sobe za studente. Dole se vode ozbiljni nastavni procesi. Nije 
ništa da ne kažem neke druge gradove u BIH. Što asocira na neplansko štancanje diploma. Ali 
takvih pojava barem za sada u kantonu nema. Tačno je da ima 900 pravnika na birou ali mnogo 
više drugih struka ima na birou nego što ima pravnika, mnogo više ima drugih struka, političkih 
nauka, politologa, ekonomista, mnogo više nego pravnika. I to je još uvijek relativno tržištu 
interesantna branša. Ako i o tome govorimo,a ne treba da govorimo zbog ovih svih argumenata a 
koji su s aspekta struke rečeni. Dakle mi nećemo odustajati od inicijativa da u Sarajevu u naredne 
četiri godine bude barem pet ozbiljnih Univerziteta iz Njemačke, imamo nastavne programe u 
srednjim školama koje realizujemo sa ambasadama sa ciljem da se već tu stvaraju pretpostavke 
da nam sutra dođe neki njemački univerzitet ili američki koji će otvoriti neku ekspozitura po 
svom nastavnom planu i programu i čija diploma može biti validna u zemljama po čijim 
nastavnim programima oni studiraju. To bi isto bilo za nas interesantno. I mi ćemo to pokušati 
uraditi. Već smo neke kontakte na tom polju ostvarili i u tom pravcu vodimo procese i zaista 
nećemo nikada dozvoliti da nam se spočitava odnos prema UNSA onakav kakav ova vlada nema. 
Radimo sve da oni imaju što bolje uslove rada, zagovaramo maksimalno sve ono što može biti 
podrška UNSA i nećemo zaista da iko kaže da se taj proces ne dešava. Hvala. 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem premijeru Konakoviću. Pošto nema više pitanja otvaram raspravu. Ko se javlja za 
raspravu?  
 
Poslanik/zastupnik Mario Vukasović: 
Zahvaljujem predsjedavajući, iskoristio bih priliku da vas sve srdačno pozdravim kao i naše 
gledaoce kraj malih ekrana. Ja bih samo da kažem da će Klub DF-a podržati ovu tačku dnevnog 
reda. I da dodam samo da mislim da nije u redu da sve privatne univerzitete i fakultete svrstamo u 
isti koš. Mislim da nije problematika. Problem tih univerziteta jeste nepostojanje jedinstvenog 
sistema akreditacije odnosno ne postoji neki sistem standarda kvaliteta studiranja na tim 
univerzitetima i mislim da je to pravac kojim moramo ići međunarodna akreditacija naših 
univerziteta po međunarodnim principima kako bi dostigli željeni nivo kvaliteta obrazovanja. 
Hvala. 
 
Poslanik/zastupnik Adnan Solaković: 
Pomoćnik ministra za obrazovanje je jedna izuzetno kvalitetna osoba i profesionalna. Gdje je 
elaborirao i svima je jasno ovdje da se radi po zakonu i da ima svako pravo da traži ono što je po 
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zakonu. Prema tome mi možemo samo glasati svojom voljom a ne da donosimo ocjene, mi nismo 
kompetentni koji je kvalitet nekog univerziteta ,d a li je diploma validna da li nije da li je 
kvalitetan fakultet, to nije korektno prema studentima koji su završili te fakultete. Prema tome 
moj je prijedlog da se ipak držimo zakona što ima svako pravo na to. SBB će podržati ovo. Hvala 
lijepo. 
 
Predsjedavajući: 
Zahvaljujem zastupniku Solakoviću. Ukoliko se više niko ne javlja za riječ. 
MOLIM POSLANIKE DA  PRISTUPE IZJAŠNJAVANJU O IZVJEŠTAJU O 
EKSPERTNE KOMISIJE MINISTARSTVA ZA OBRAZOVANJE, NAUKU I MLADE 
KANTONA SARAJEVO ZA DAVANJE STRUČNOG/EKSPERTNOG MIŠLJENJA U 
VEZI SA ELABORATOM O OSNIVANJU PRAVNOG FAKULTETA U OKVIRU 
INTERNACIONALNOG UNIVERZITETA U SARAJEVU 
 
ZA JE GLASALO 28 POSLANIKA, PROTIV niko I SUZDRŽAN niko.  
 
KONSTATUJEM DA JE SKUPŠTINA USVOJILA OVAJ IZVJEŠTAJ I DONIJELA 
ODLUKU O DAVANJU SAGLASNOSTI ZA OSNIVANJE PRAVNOG FAKULTETA U 
OKVIRU INTERNACIONALNOG UNIVERZITETA U Sarajevu 
Konstatujem da je dnevni red 4. Hitne  sjednice iscrpljen, zahvaljujem svim prisutnim i 
zaključujem rad na sjednici  u 15,36 sati. 
 
 
 
 
 
 


